

ကောင်းမှုကို ပြုလုပ်ဆည်းပူး

အနည်းငယ်သောကောင်းမှုသည် ငါ့အား အကျိုးရောက် လိမ့်မည်မဟုတ်ဟု မထီမဲ့မြင် မအောက်မေ့ရာ။ မိုးရေ ပေါက်သည် ကျဖန်များလတ်သော် ရေအိုးသည် ပြည့်ဘိသကဲ့သို့ ပညာရှိသည် အနည်းငယ်၊ အနည်း ငယ်မျှသော ကောင်းမှုကို ပြုလုပ်ဆည်းပူးဖန်များ လတ်သော် ကောင်းမှုဖြင့် ပြည့်၏။

ပါပဝဂ်(ဓမ္မပဒ-၁၂၂)

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅) ရပ်

- ၁။ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ကို ပြန်လည်ဖွဲ့စည်းပြီး မဲစာရင်းများ စစ်ဆေးခြင်းများ အပါအဝင် လုပ်ဆောင်သင့်၊ လုပ်ဆောင်ထိုက်သည်များကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်လုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၂။ လတ်တလော ဖြစ်ပွားနေဆဲဖြစ်သည့် COVID-19 ကပ်ရောဂါ ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန်မပျက် ထိထိရောက်ရောက် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၃။ COVID-19 ကပ်ရောဂါကြောင့် ထိခိုက်ခဲ့သည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများအား ဖြစ်နိုင်သမျှ နည်းလမ်း များဖြင့် အမြန်ဆုံးကုစားသွားမည်။
- ၄။ တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ်(NCA)ပါ သဘောတူညီချက်များအတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထားလုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၅။ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးပါက ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံ ဥပဒေ(၂၀၀၈ ခုနှစ်)နှင့်အညီ လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေ ရွေးကောက်ပွဲအား ပြန်လည်ကျင်းပ၍ အနိုင်ရသည့်ပါတီအား ဒီမိုကရေစီစံနှုန်းများနှင့်အညီ နိုင်ငံတော်တာဝန်အား လွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ချက်များနှင့်စပ်လျဉ်းသည့် ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးတွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးကဏ္ဍ၊ ပညာရေးကဏ္ဍ၊ ကျန်းမာရေးကဏ္ဍတို့သည် နိုင်ငံတော်စွမ်းပကားကို မြှင့်တင်ပေးသည့်ကဏ္ဍများဖြစ် ကျေးလက်ကိုအခြေခံပြီး စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာအောင် အလေးထားဆောင်ရွက် ကျေးလက်ဒေသနေပြည်သူများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝ တိုးတက်လာမှသာ တိုင်းပြည်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု မြန်ဆန်လာမည်

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၈
 ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ချက်များနှင့် စပ်လျဉ်း သည့် ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ် ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပပြုလုပ်ရာ နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် တက်ရောက်အမှာစကား ပြောကြားသည်။
 အစည်းအဝေးသို့ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးစိုးဝင်း၊ ကောင်စီဝင်များ၊ အတွင်းရေးမှူးနှင့် တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် များ၊ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ဒေသဥက္ကဋ္ဌများ တက်ရောက်ကြသည်။
 စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ သို့ ၁၆

မျိုးဆက်များအကြား ညီညွတ်မှုအားဖြင့်၊ သက်ရွယ်စုံညီ ကမ္ဘာသစ်ဆီ
 ဆောင်းပါး စာမျက်နှာ - ၆

ယနေ့ ဖတ်စရာ

ရခိုင်ပြည်နယ်၌ ရေချို ငါးမြစ်ချင်း
 ကေ ၁၀၀၀ မွေးမြူ၍ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံသို့
 အဓိကတင်ပို့ရန် ရည်မှန်းဆောင်ရွက်နေ
 စာမျက်နှာ - ၉

လူငယ်နှင့် ဘဝအောင်မြင်ရေး
 စာမျက်နှာ - ၁၈၊ ၁၉

သဘာဝဘေးအန္တရာယ်သတိပြု
 ကြိုတင်ပြင်ဆင်ကာကွယ်
 ဆောင်းပါး စာမျက်နှာ - ၁၀

မြောက်

နိုင်ငံခြားရေးမူဝါဒနှင့်အညီ အပြုသဘောပူးပေါင်းဆောင်ရွက်

မြန်မာနိုင်ငံသည် လွတ်လပ်၍ တက်ကြွပြီး ဘက်မလိုက်သော နိုင်ငံခြားရေး မူဝါဒကို ကျင့်သုံးပြီး နိုင်ငံများအကြား ငြိမ်းချမ်းစွာအတူယှဉ်တွဲနေထိုင်ရေး “မူ” ကို လိုက်နာကျင့်သုံးလျက်ရှိသည်။ မြန်မာနိုင်ငံသည် အာဆီယံအဖွဲ့ဝင် နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ ဖြစ်သည်နှင့်အညီ အာဆီယံမူ၊ အာဆီယံစိတ်ဓာတ်၊ အာဆီယံရည်မှန်းချက်၊ အာဆီယံ ပဋိညာဉ်စာတမ်းများနှင့်အညီ လိုက်နာပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်သည် ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဩဂုတ်လ ၈ ရက်နေ့တွင် အရှေ့တောင်အာရှနိုင်ငံများအသင်း (အာဆီယံ)ကို စတင် ထူထောင်ခဲ့သည့် (၅၅)နှစ်မြောက် နှစ်ပတ်လည်အခါသမယတွင် ပြည်သူများသို့ သဝဏ်လွှာပေးပို့ခဲ့သည်။

အာဆီယံသည် စတင်ဖွဲ့စည်းစဉ်အချိန်မှစ၍ ထိတွေ့ဆက်ဆံလိုသောနိုင်ငံများ၊ အဖွဲ့အစည်းများနှင့် အရှေ့တောင်အာရှ ချစ်ကြည်ရေးနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး စာချုပ်သို့ ပါဝင်လက်မှတ်ရေးထိုးလိုသောနိုင်ငံများ ပိုမိုများပြားလာခြင်းသည် အာဆီယံ၏ စံတန်ဖိုးများကို နိုင်ငံတကာမှ ပိုမိုလက်ခံအသိအမှတ်ပြုလာခြင်းသဘော ဖြစ်ကြောင်း ပေါ်လွင်ထင်ရှားပါသည်။ ယနေ့အချိန်အခါတွင် အာဆီယံသည် အောင်မြင်သော ဒေသတွင်းပေါင်းစည်းမှု ပုံစံတစ်ခုဖြစ်လာပြီး ကမ္ဘာ့ရေးရာကိစ္စ များ၌ အရေးပါသည့် ဒေသဆိုင်ရာအဖွဲ့အစည်းတစ်ခုအဖြစ်သို့ ရောက်ရှိနေပြီဖြစ်သည်။

အာဆီယံကို အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများက အလှည့်ကျဥက္ကဋ္ဌအဖြစ် တာဝန်ယူဆောင်ရွက် လျက်ရှိပြီး ယခုနှစ် အာဆီယံအလှည့်ကျဥက္ကဋ္ဌအဖြစ် ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံက တာဝန်ယူဆောင်ရွက်ရာ၌ “စိန်ခေါ်မှုများကို စုစည်းညီညွတ်စွာဖြေရှင်းကြပါစို့” ဆောင်ပုဒ်ကို ရွေးချယ်ခြင်းသည် လျော်ကန်သင့်မြတ်လှပြီး အာဆီယံ၏ “စုစည်း ညီညွတ်မှု” စိတ်ဓာတ်ဖြင့် လိုက်လျောညီထွေရှိကာ ငြိမ်းချမ်းသာယာပြောသည့် အသိုက်အဝန်းတစ်ခုအဖြစ် ဆက်လက်ထူထောင်နိုင်မည်ဟု ယုံကြည်ပါသည်။

“အာဆီယံသည် အင်အားကြီးနိုင်ငံများအကြား ပထဝီဝင်နိုင်ငံရေးနှင့် စီးပွားရေး အားပြိုင်မှုတို့မှတစ်ဆင့် ပေါ်ပေါက်လာသည့် ဖိအားများနှင့် လွှမ်းမိုးမှုများကို စုစည်း ညီညွတ်စွာ ကြံကြံခိုင်ခိုင်စွမ်းရှိရမည်ဖြစ်ပြီး အာဆီယံ၏ ဦးဆောင်မှုအောက်ရှိ ယန္တရား များမှတစ်ဆင့် ပွင့်လင်းမြင်သာ၍ အားလုံးပါဝင်သော စည်းမျဉ်းအခြေခံပြုသည့် ဒေသဆိုင်ရာ ဗိသုကာပုံစံတစ်ခုကို မြှင့်တင်ဖော်ဆောင်ကြရမည်ဖြစ်ပါသည်”ဟု နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်၏ သဝဏ်လွှာတွင် ဖော်ပြထားသည်။

မျက်မှောက်ကာလ၌ ကမ္ဘာပေါ်တွင် စိန်ခေါ်မှုများနှင့် ပြည့်နှက်နေသည့်ကာလ အတွင်း အာဆီယံပဋိညာဉ်စာတမ်းပါ အခြေခံမူများနှင့် စံတန်ဖိုးများ၊ အရှေ့တောင် အာရှ ချစ်ကြည်ရေးနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးစာချုပ်၊ အင်ဒို-ပစိဖိတ်ဆိုင်ရာ အာဆီယံ၏ သဘောထားအမြင်တို့အပေါ်အခြေခံပြီး အာဆီယံ၏ ဗဟိုအချက်အချာ ကျမှုနှင့် စည်းလုံးညီညွတ်မှုကို ခိုင်မာစွာကိုင်စွဲထားရန် အရေးကြီးပါသည်။ အာဆီယံ ၏ အခြေခံမူများကို မြှင့်တင်ခြင်းဖြင့် အာဆီယံဦးဆောင်မှုအောက်ရှိ ယန္တရားများနှင့် အာဆီယံကိုဗဟိုပြုသည့် ဒေသဆိုင်ရာဗိသုကာပုံစံကို ပိုမိုခိုင်မာအားကောင်းစေမည် ဖြစ်သည့်အပြင် အရှေ့တောင်အာရှဒေသ၊ အာရှ-ပစိဖိတ်ဒေသနှင့် အင်ဒို-ပစိဖိတ် ဒေသရှိ ပြည်သူများအတွက်လည်း တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး၊ လုံခြုံရေးနှင့် ချမ်းသာ ကြွယ်ဝမှုတို့ကို မြှင့်တင်ပေးနိုင်မည်ဖြစ်ပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် ၂၀၂၂ ခုနှစ်တွင် တာဝန်ယူဆောင်ရွက်သည့် အာဆီယံ အလှည့်ကျဥက္ကဋ္ဌ ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံအပြင် အာဆီယံအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံအားလုံးနှင့် နီးကပ်စွာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသကဲ့သို့ အာဆီယံပဋိညာဉ်စာတမ်း၊ အရှေ့တောင်အာရှချစ်ကြည်ရေးနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးစာချုပ်၊ အင်ဒို-ပစိဖိတ် ဆိုင်ရာ အာဆီယံသဘောထားအမြင်တို့တွင်ပါရှိသည့် အခြေခံမူများနှင့် စံတန်ဖိုး များအပေါ် ခိုင်မာစွာဆက်လက်ရပ်တည်သွားမည်ဖြစ်သည်။ ဒေသတွင်းရှိ ပြည်သူ များအားလုံးအတွက် အကျိုးကျေးဇူးဖြစ်ထွန်းစေရေး ဘုံရည်မှန်းချက်ကို အကောင် အထည်ဖော်နိုင်ရန် အာဆီယံအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများ၊ အာဆီယံဆွေးနွေးဖက်နိုင်ငံများ၊ အာဆီယံ၏ ပြင်ပမိတ်ဖက်နိုင်ငံများနှင့် အပြုသဘောပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများကို တိုးမြှင့်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

သို့ဖြစ်ရာ အာဆီယံအဖွဲ့ဝင် မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် အစဉ်အဆက်ကိုင်စွဲထား သော မြန်မာနိုင်ငံ၏ နိုင်ငံခြားရေးမူဝါဒနှင့်အညီ အာဆီယံမှ ချမှတ်ထားသည့်အချက် များကို လေးစားလိုက်နာပြီး ဒေသတွင်းနှင့် ဒေသပြင်ပ တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး၊ ကြွယ်ဝချမ်းသာရေးအတွက် အာဆီယံအသိုက်အဝန်းထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ တွင် အပြုသဘောဖြင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများကို တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း။ ။

၂၀၂၂ ခုနှစ် (၂၃) ကြိမ်မြောက် မြန်မာ့ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အဆို၊ အက၊ အရေး၊ အတီးပြိုင်ပွဲ၏ ဦးတည်ချက်များ

- (က) အမျိုးဂုဏ်၊ ဇာတိဂုဏ်မြင့်မားရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်များ၊ အမျိုးသားရေးလက္ခဏာများ မပျောက် ပျက်အောင် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေး၊
- (ခ) တိုင်းရင်းသားတို့၏ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အနုပညာအမွေအနှစ်များ၊ အမျိုးသားယဉ်ကျေးမှု စရိုက်လက္ခဏာများ မပျောက်ပျက်စေရန် ဖော်ထုတ်၊ ထိန်းသိမ်း၊ မြှင့်တင်ရေး၊
- (ဂ) အမိနိုင်ငံတော်ကို ချစ်မြတ်နိုးသည့်စိတ်ဓာတ် ပိုမိုထွန်းကားစေရန် ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုအနုပညာများကို ဖော်ထုတ် ထိန်းသိမ်းပြီး မျိုးဆက်သစ်လူငယ်များသို့ လက်ဆင့်ကမ်းပေးနိုင်ရေး၊
- (ဃ) ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးကို ဖော်ဆောင်ရာတွင် ယဉ်ကျေးမှုကဏ္ဍမှ အထောက်အကူပြုနိုင်ရေး။

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ခရိုင်အဆင့်ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေးသင်တန်း ဖွင့်လှစ်

ရန်ကုန် ဩဂုတ် ၈
ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန မီးသတ် ဦးစီးဌာန ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မီးသတ် ဦးစီးမှူးရုံး၏စီစဉ်မှုဖြင့် ခရိုင်အဆင့် ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေးသင်တန်း အမှတ် စဉ် (၁/၂၀၂၂) ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၈ နာရီက လှိုင်မြို့နယ် မီးသတ်စခန်း၌ ဖွင့်လှစ်ခဲ့သည်။ သင်တန်းတွင် မီးသတ်ဦးစီးဌာန ဒုတိယ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးရဲမင်းသူက အဖွင့်အမှာစကား ပြောကြားသည်။

ပို့ချ
သင်တန်းသို့ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အတွင်းရှိမြို့နယ်များမှ အရန်မီးသတ် တပ်ဖွဲ့၊ ကြက်ခြေနီအသင်း၊ ပရဟိတ/



လူမှုကူညီရေးအသင်းတို့မှ သင်တန်းသား ရက်သတ္တနှစ်ပတ်ကြာ ပို့ချသွားမည်ဖြစ် ၅၀ တက်ရောက်ခဲ့ပြီး သင်တန်းကာလမှာ ကြောင်း သိရသည်။ တင်ဝင်းတင်

သင့်စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ အောင်မြင်ဖို့ ကြေးမုံသတင်းစာတွင် ကြော်ငြာစို့

ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းဈေးကွက် (၈-၈-၂၀၂၂)

ကုမ္ပဏီ	အဖွင့်ဈေး (ကျပ်)	အပိတ်ဈေး (ကျပ်)	ရယ်ယာ စောင်ရေ	ရယ်ယာတန်ဖိုး (ကျပ်)	FPB	၁၇,၅၀၀	၁၇,၅၀၀	၂	၃၅,၀၀၀
အမည်					TMH	၂,၃၅၀	၂,၄၀၀	၂၀	၄၇,၉၀၀
FMI	၇,၁၀၀	၇,၀၀၀	၆၅၅	၄,၆၂၂,၅၀၀	EFR	၂,၄၅၀	၂,၄၅၀	၀	၀
MTSH	၂,၅၀၀	၂,၄၅၀	၈၇၀	၂,၁၇၁,၈၀၀	AMATA	၅,၀၀၀	၄,၉၀၀	၄၃	၂၁၀,၈၀၀
MCB	၆,၉၀၀	၇,၀၀၀	၄၇၆	၃,၃၀၃,၃၀၀					

ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းမှ ရယူသည်။

နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၈

နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း	မြန်မာငွေကျပ်	(ဆ) ဩစတြေးလျ	တစ်ဒေါ်လာ	=	၁၄၆၀.၈
(က) အမေရိကန်	တစ်ဒေါ်လာ	(ဇ) စင်ကာပူ	တစ်ဒေါ်လာ	=	၁၅၂၁.၆
(ခ) ဥရောပ	တစ်ယူရို	(ဈ) ဂျပန်	တစ်ရာယန်း	=	၁၅၅၄.၅
(ဂ) တရုတ်	တစ်ယွမ်	(ည) တောင်ကိုရီးယား	တစ်ရာဝမ်	=	၁၆၀.၉၂
(ဃ) ထိုင်း	တစ်ဘတ်				
(င) မလေးရှား	တစ်ရင်းဂစ်				
(စ) အိန္ဒိယ	တစ်ရူပီး				

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဗဟိုဘဏ်ဝက်ဘ်ဆိုက်မှ ရယူသည်။

မြောက်

စာတည်းမှူးချုပ်	- ဦးစိုးစိုးနိုင်	အကြီးတန်း	- ဦးစိုးအောင်၊ ဒေါ်စန်းယဉ်ဉာ
စာတည်းမှူး	- ဦးဝင်းနိုင်	သတင်းထောက်များ	- ဒေါ်နေဇာဇာထွန်း၊ ဒေါ်ခင်မိုးမိုးအောင်၊ ဒေါ်ခင်မျိုးနိုင်၊ ဒေါ်မာမာစိုး
စာတည်းများ	- ဦးစန်းအောင်၊ ဦးအေဝမ်းစိုး၊ ဒေါ်ခင်ခင်သက်၊ ဒေါ်ယုဝါဝါ၊ ဒေါ်သီသီမင်း၊ ဦးဟိန်းထက်လင်း၊ ဦးသက်ထွေး	အငယ်တန်း	- ဦးအောင်ကျော်ဦး၊ ဦးအောင်ကျော်ဝင်း၊ ဦးသန်းတင်အောင်
ဘာသာပြန်	- ဦးနိုင်လင်းကြည်	သုတေသန	- ဒေါ်ဇင်မာဝင့်
စာတည်းများ	- ဦးအောင်ကျော်ကျော်၊ ဦးစိုးသူရ	စာပြင်	- ဒေါ်မြသီတာနှင့်အဖွဲ့
		စာမျက်နှာဖွဲ့စည်းမှုနှင့် ဒီဇိုင်း	- ဦးကျော်သူရနှင့်အဖွဲ့
		အီးမေးလ်နှင့် အွန်လိုင်း	- ဦးစိုးချစ်ဦးနှင့်အဖွဲ့

ဆန်သည် အဓိကပို့ကုန်ဖြစ်ပြီး ထုတ်လုပ်မှုများကောင်းမွန်အောင်ဆောင်ရွက်ရန်လို၊ မိမိတို့နိုင်ငံ၏ ပြည်ပပို့ကုန်တွင် စိုက်ပျိုးရေးထွက်ကုန်သည် အဓိကကျသဖြင့် စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများတိုးတက်စေရေး တွန်းအားပေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

★ ရှေးဦးစွာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်က အဖွင့်အမှာစကား ပြောကြားရာတွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီက နိုင်ငံရေးအရ ဦးဆောင်ပြီး နိုင်ငံရေးအရ ချမှတ်ထားသည့်မူဝါဒများကိုပြည်ထောင်စုအဆင့် အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ဝန်ကြီးဌာနများ၊ ဒေသအလိုက်အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရသည့် တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်နှင့် ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသအစိုးရအဖွဲ့များက အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ မိမိတို့ တာဝန်စတင်ယူချိန်မှစ၍ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅)ရပ်ကို ချမှတ်ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း။

လူဦးရေတိုးတက်မှုနှုန်းအရ မဲဆန္ဒရှင်စာရင်းများ ကွာဟချက်သည် လွန်စွာများပြားခဲ့ကြောင်း၊ မဲစာရင်းများ ပြန်လည်စိစစ်ချိန်တွင်လည်း မဲစာရင်းများ လွဲမှားနေသည်ကို တွေ့ရှိရကြောင်း။ ထို့ကြောင့် သက်ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများကို မဲစာရင်းများ ပြန်လည်ရှင်းလင်းပြီးမှ လွှတ်တော်ခေါ်ယူရန်အတွက် မိမိတို့လိုအပ်သည့် မေတ္တာရပ်ခံခဲ့သည်များ ရှိသကဲ့သို့ သက်ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများမှ တစ်ဆင့်လည်း ပြောကြားခဲ့ကြောင်း၊ သို့သော် လွှတ်တော်ခေါ်ယူခြင်းကြောင့် နိုင်ငံတော်အား အရေးပေါ်အခြေအနေကြေညာ၍ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီမှ နိုင်ငံတော်တာဝန်များကို

ခွဲခြားစိစစ်မှုများမရှိခဲ့ခြင်းကြောင့် ဖြစ်သည်ကို တွေ့ရှိရကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် လက်ရှိအခြေအနေတွင် သက်ဆိုင်ရာအဖွဲ့အစည်းများက လိုအပ်ချက်များကို ပြန်လည်စိစစ်ခဲ့ရာ အများစုမှာ ပြီးစီးပြီဖြစ်ကြောင်း၊ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ရွေးကောက်ပွဲတွင် အသက် ၁၈ နှစ်မပြည့်ဘဲ မဲပေးခဲ့သူများကို နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားများ ပြုလုပ်ပေးခဲ့ရာ အချို့တည်ငြိမ်မှုမရှိသည့် ဒေသများမှလွဲ၍ ကျန်ရှိသည့်ဒေသများတွင် ရာနှုန်းပြည့်နီးပါး ပြီးစီးပြီဖြစ်ကြောင်း၊ အလားတူ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်မရှိသေးသည့် နိုင်ငံသားများကိုလည်း နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြား ပြုလုပ်ပေးနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း။

လို့ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ယခင်အစိုးရလက်ထက်ကတည်းက လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာနက ပြည်လုံးကျွတ် သန်းခေါင်စာရင်းကောက်ယူရေးအတွက် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် အစီအမံအား ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ကောက်ယူပြီးစီးချိန်တွင် လူဦးရေစာရင်းအနေဖြင့် အနီးစပ်ဆုံးစာရင်း ရရှိမည်ဖြစ်ကြောင်း။

ဆောင်ရွက်ဖော်ဆောင်ရေး စသည့် ဦးတည်ချက်သုံးရပ် ချမှတ်ထားကြောင်း။ မိမိတို့နိုင်ငံရှိ လူဦးရေ၏ ၇၀ ရာခိုင်နှုန်းခန့်သည် ကျေးလက်တွင်နေထိုင်ကြပြီး စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများကို အဓိကဆောင်ရွက်ကြကြောင်း၊ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းတွင် စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်းသည် အဓိကကျပြီး အသေးစားနှင့် အလတ်စားစက်မှုလုပ်ငန်း (SME) များနှင့် ဆက်စပ်လျက်ရှိကြောင်း၊ နိုင်ငံအတွင်း မြေပေါ်၊ မြေအောက် သယံဇာတပစ္စည်းများ၊ စိုက်ပျိုးမြေများ၊ ရေသယံဇာတပစ္စည်းများ၊ စိုက်ပျိုးရေးများ ပေါများစွာရှိကြောင်း၊ လူဦးရေအားဖြင့် ၅၅ သန်းခန့်ရှိပြီး ၅၀ ရာခိုင်နှုန်းအထက်သည် အလုပ်လုပ်ကိုင်နိုင်ကြသူများ ဖြစ်ကြောင်း၊ သန်းခေါင်စာရင်းအရ နိုင်ငံအတွင်း အလုပ်အကိုင်လုပ်ကိုင်နိုင်သူနှင့် အခွင့်အလမ်းများ များစွာရှိသည်ကို တွေ့ရှိရကြောင်း၊ လက်ရှိအချိန်တွင် အလုပ်လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်နိုင်သည့် လူသားအရင်းအမြစ်များကို အသုံးချရန်လိုအပ်သကဲ့သို့ နောင်မျိုးဆက်တွင် အလုပ်လုပ်ကိုင်မည့် လူငယ်များ၏ စွမ်းဆောင်ရည်များလည်း တိုးတက်လာရန်လိုအပ်သဖြင့် ပညာရေးတွင် KG + 9 ကို အားပေးဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ထပ်မံ၍ နည်းပညာအရ တိုးတက်မှုရှိစေရေး ကောလိပ်များနှင့် တက္ကသိုလ်များတွင် သင်ကြားပေးရမည်ဖြစ်ကြောင်း။

- ❑ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ရွေးကောက်ပွဲတွင် အသက် ၁၈ နှစ်မပြည့်ဘဲ မဲပေးခဲ့သူများကို နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားများ ပြုလုပ်ပေးခဲ့ရာ အချို့တည်ငြိမ်မှုမရှိသည့် ဒေသများမှလွဲ၍ ကျန်ရှိသည့်ဒေသများတွင် ရာနှုန်းပြည့်နီးပါး ပြီးစီးပြီဖြစ်
- ❑ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်မရှိသေးသည့် နိုင်ငံသားများကိုလည်း နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်များပြုလုပ်ပေးနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ
- ❑ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်များ ပြုလုပ်ပေးရာတွင် တိုင်းရင်းသားအားလုံး၊ နိုင်ငံသားဖြစ်ခွင့်ရှိသူများအားလုံးရရှိအောင် ဆောင်ရွက်ပေးရန်အတွက် မြန်မြန်ဆန်ဆန်နှင့် မှန်မှန်ကန်ကန် ဆောင်ရွက်ပေးရန် လိုသကဲ့သို့ နိုင်ငံသားမဟုတ်သူများကို နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်များ မထုတ်ပေးမိစေရေး တာဝန်ရှိသူများက အလေးထား ကြပ်မတ်ဆောင်ရွက်

အဓိကအားဖြင့် မိမိတို့တာဝန်ယူခဲ့ရခြင်းမှာ ရွေးကောက်ပွဲရလဒ်အရ ဖြစ်ပေါ်လာသည့် နိုင်ငံရေးပြဿနာများ ဖြစ်ပေါ်လာခြင်းကြောင့် ဖြစ်ကြောင်း၊ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲသည် လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသည့် ရွေးကောက်ပွဲ၊ မှန်ကန်သည့် ရွေးကောက်ပွဲတစ်ခု ဖြစ်ခဲ့မည်ဆိုပါက ယခုကဲ့သို့သော အခြေအနေသို့ ရောက်ရှိခဲ့မည်မဟုတ်ကြောင်း၊ ရွေးကောက်ပွဲပြင်ဆင်ချိန်ကာလအတွင်း မိမိအနေဖြင့် နိုင်ငံရေးပါတီများ၏ မေတ္တာရပ်ခံချက်အရ ပါတီခေါင်းဆောင်များနှင့် တွေ့ဆုံမှုများရှိခဲ့ကြောင်း၊ ပါတီခေါင်းဆောင်များအနေဖြင့် ရွေးကောက်ပွဲကြိုတင်ပြင်ဆင်မှုတွင် အာဏာရပါတီမှ မမှန်မကန်ဆောင်ရွက်နေမှုများကို တင်ပြခဲ့ကြောင်း။

ထမ်းဆောင်ခဲ့ရခြင်း ဖြစ်ကြောင်း။ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအနေဖြင့် တာဝန်စတင်ယူချိန်မှစ၍ မဲစာရင်း ပြန်လည်စိစစ်ဆေးခြင်းလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး မဲမသမာမှုဖြစ်အောင် ပြုလုပ်ရာတွင် ပါဝင်ခဲ့သည့် တာဝန်ရှိသူများကို ထိုက်သင့်သည့် အရေးယူမှုများပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း၊ မှန်ကန်သည့် မဲစာရင်းများထွက်ပေါ်လာစေရေးအတွက်လည်း မဲစာရင်းတိုက်ဆိုင်စစ်ဆေးခြင်းများဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်မရှိဘဲ မဲပေးထားသူများအသက် ၁၈ နှစ်ပြည့်သော်လည်း နိုင်ငံသားအဖြစ် စိစစ်ခြင်းမပြုရသေးဘဲ မဲပေးသူများ၊ နှစ်ကြိမ်မဲပေးသူများနှင့် ကွယ်လွန်ပြီးသူများက ဆန္ဒမဲများ ပေးထားသည်ကို စစ်ဆေးတွေ့ရှိရကြောင်း၊ ထိုသို့ဖြစ်ပေါ်

နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်များ ပြုလုပ်ပေးရာတွင် တိုင်းရင်းသားအားလုံး၊ နိုင်ငံသားဖြစ်ခွင့်ရှိသူများအားလုံး ရရှိအောင် ဆောင်ရွက်ပေးရန်အတွက် မြန်မြန်ဆန်ဆန်နှင့် မှန်မှန်ကန်ကန် ဆောင်ရွက်ပေးရန်လိုသကဲ့သို့ နိုင်ငံသားမဟုတ်သူများကို နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်များ မထုတ်ပေးမိစေရေး တာဝန်ရှိသူများက အလေးထား ကြပ်မတ်ဆောင်ရွက်ရန်လိုကြောင်း။

ဆေးထိုးနှံခြင်းများကို အတိုင်းအတာ တစ်ခုအထိ ဆောင်ရွက်နိုင်ပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ မိမိတို့နိုင်ငံတွင် ရောဂါဖြစ်ပွားမှုနှုန်းမှာ သုည ဒသမ ၃ ရာခိုင်နှုန်းခန့်သာရှိပြီး အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံများထက် လျော့နည်းလျက်ရှိကြောင်း၊ ထိုအပေါ်တွင် ကျေနပ်နေ၍မရဘဲ ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများကို ဆက်လက် ဆောင်ရွက်သွားရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ကာကွယ်ဆေးများကို အကြိမ်ပြည့် ထိုးနှံရန်လိုအပ်ပြီး လူတစ်ဦးအနေဖြင့် ကိုဗစ်ကာကွယ်ဆေးကို အနည်းဆုံး လေးကြိမ် ထိုးနှံနိုင်ပါက ကာကွယ်မှုအတွက် ပိုမိုထိရောက်သည်ကို ဆေးပညာရှင်များ၏ ပြောကြားချက်များအရ သိရှိရကြောင်း။

ခေတ်ကာလအခြေအနေအရ ယခုအခါ လူငယ်များသည် အလုပ်လုပ်ရင်း ပညာသင်သည့်အခြေအနေသို့ ရောက်ရှိနေသဖြင့် ထည့်သွင်းစဉ်းစားရမည့် အချက်တစ်ချက်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် အကောင်းဆုံးနည်းလမ်းမှာ အနည်းဆုံး အခြေခံပညာ အလယ်တန်းနှင့်အထက် ရရှိစေရန် မိမိတို့အစိုးရအနေဖြင့် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ပေးရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ပညာတတ်မြောက်မှုအပေါ်မူတည်၍ စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်နိုင်မည့် သူများကို မွေးထုတ်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများသည် အလေးထားရမည့်ကဏ္ဍတွင်ရှိကြောင်း။

- ❑ မိမိတို့နိုင်ငံတွင် ရောဂါဖြစ်ပွားမှုနှုန်းမှာ သုည ဒသမ ၃ ရာခိုင်နှုန်းခန့်သာရှိပြီး အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံများထက် လျော့နည်းလျက်ရှိ
- ❑ ကာကွယ်ဆေးများကို အကြိမ်ပြည့် ထိုးနှံရန်လိုအပ်ပြီး လူတစ်ဦးအနေဖြင့် ကိုဗစ်ကာကွယ်ဆေးကို အနည်းဆုံး လေးကြိမ် ထိုးနှံနိုင်ပါက ကာကွယ်မှုအတွက် ပိုမိုထိရောက်သည်ကို ဆေးပညာရှင်များ၏ ပြောကြားချက်များအရ သိရှိရ
- ❑ လက်ရှိအချိန်တွင် အလုပ်လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်နိုင်သည့် လူသားအရင်းအမြစ်များကို အသုံးချရန်လိုအပ်သကဲ့သို့ နောင်မျိုးဆက်တွင် အလုပ်လုပ်ကိုင်မည့် လူငယ်များ၏ စွမ်းဆောင်ရည်များလည်း တိုးတက်လာရန်လိုအပ်သဖြင့် ပညာရေးတွင် KG + 9 ကို အားပေးဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်

စီးပွားရေး ဦးတည်ချက်များကို အကောင်အထည်ဖော်ရန် အစိုးရတွင် တိုက်ရိုက်တာဝန်ရှိကြောင်း၊ စီးပွားရေးနှင့်ပတ်သက်၍ စိုက်ပျိုးရေးနှင့်မွေးမြူရေးကို အခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်မှုများကို ခေတ်မီနည်းစနစ်များဖြင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင်တည်ဆောက်ပြီး အခြားကဏ္ဍများကိုလည်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး၊ ဈေးကွက်စီးပွားရေးစနစ် တည်ငြိမ်အောင်ဖော်ဆောင်ပြီး နိုင်ငံတကာ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများကို ဖိတ်ခေါ်၍ တိုင်းရင်းသား ပြည်သူတစ်ရပ်လုံး၏ စီးပွားရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး၊ ပြည်တွင်းစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို အားပေးကူညီပြီး နိုင်ငံတော်၏ ထုတ်ကုန်များစွာ ထုတ်လုပ်နိုင်သည့် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ

လက်ထက် ကုန်ထုတ်လုပ်မှုနှင့် ပြည်ပသို့ တင်ပို့မှု အခြေအနေများကို စိစစ်ကြည့်ရာ ပြည်ပပို့ကုန်များ ကျဆင်းခဲ့သည်ကို တွေ့ရှိရပြီး ၂၀၁၈ ခုနှစ်မှစ၍ မိမိတို့နိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးမှာကျဆင်းလာခဲ့ကြောင်း၊ ဆန်သည် အဓိကပို့ကုန်ဖြစ်ပြီး ထုတ်လုပ်မှုများကောင်းမွန်အောင် ဆောင်ရွက်ရန်လိုကြောင်း၊ မိမိတို့နိုင်ငံ၏ ပြည်ပပို့ကုန်တွင် စိုက်ပျိုးရေးထွက်ကုန်သည် အဓိကကျသဖြင့် စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများ တိုးတက်စေရေး တွန်းအားပေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ်များကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ ဥက္ကဋ္ဌများအနေဖြင့် စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများနှင့် ပတ်သက်၍ အလေးထားဆောင်ရွက်ကြစေလိုကြောင်း။ စာမျက်နှာ ၄ သို့ >>>

»» စာမျက်နှာ ၃ မှ

လူသားအရင်းအမြစ်များ မွေးထုတ်နိုင်ရေးအတွက် စာသင်ကျောင်းများကို ယခင်နှစ်မှစ၍ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ခဲ့ပြီး တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲများကိုလည်း ကျင်းပပေးနိုင်ခဲ့ကြောင်း၊ ယခုနှစ် ပညာသင်နှစ်တွင်လည်း ကျောင်းသားများအားလုံး ကျောင်းမပျက်ရန်နှင့် အမှန်တကယ် ပညာတတ်မြောက်စေရန်အတွက် သက်ဆိုင်ရာ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနက ကြပ်မတ်ဆောင်ရွက်သွားရန်လိုကြောင်း၊ ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဇွန်လတွင် ကျောင်းများအားလုံး ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်နိုင်ပြီး ကျောင်းနေအရွယ်ကလေးအားလုံး ကျောင်းတက်ရောက်နိုင်ရေးအတွက် ယခုအချိန်ကတည်းက အလေးထားဆောင်ရွက်ပေးကြစေလိုကြောင်း၊ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေတွင် မူလတန်းအဆင့်အထိ ပညာမသင်မနေရဟု ပြဋ္ဌာန်းထားသော်လည်း မိမိတို့အစိုးရအနေဖြင့် KG + 9 အထိသင်ကြားနိုင်ရေးနှင့် အခမဲ့သင်ကြားနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ပေးထားကြောင်း၊ သို့သော် အချို့သော ကျောင်းများတွင် အခကြေးငွေများ ကောက်ခံနေသည်ကို သိရှိရသဖြင့် သက်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲရေးအဖွဲ့များက စနစ်တကျ ကြပ်မတ်ဆောင်ရွက်ကြရန်လိုကြောင်း။

ခရိုင်များ ထပ်မံတိုးချဲ့ဖွဲ့စည်းပေးခဲ့အုပ်ချုပ်မှုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် ပိုမိုအဆင်ပြေချောမွေ့စေရေးအတွက် ခရိုင်များ ထပ်မံတိုးချဲ့ဖွဲ့စည်းပေးခဲ့ကြောင်း၊ အသစ်ထပ်မံဖွဲ့စည်းထားသည့်ခရိုင်ရုံးများ လုပ်ငန်းလည်ပတ်နိုင်ရေး သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ်များအနေဖြင့်

မွေးထုတ်ပေးနိုင်ရန်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထိုအထဲမှ ထူးချွန်သူများအနေဖြင့် စိုက်ပျိုးရေးသိပ္ပံ၊ မွေးမြူရေးသိပ္ပံများနှင့် တက္ကသိုလ်များသို့ ဆက်လက်တက်ရောက်ကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အခြားဝိဇ္ဇာသိပ္ပံပညာရပ်များသင်ကြားသည့် ကျောင်းသားကျောင်းသူများ အနေဖြင့်လည်း ပုံမှန်အတိုင်း ဆက်လက်ပညာသင်ကြားနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း။

မိမိတို့တွင် နိုင်ငံတော်သာယာဝပြောရေးနှင့် နိုင်ငံတော်စားရေရှိကွာပေါများရေးအမျိုးသားရေးပန်းတိုင် နှစ်ရပ်ရှိကြောင်း၊ ဒုတိယအချက်ဖြစ်သည့် နိုင်ငံတော်စားရေရှိကွာပေါများရေးနှင့် ပတ်သက်ပြီး မိမိတို့လုပ်နိုင်သည့်အချက် များစွာရှိကြောင်း၊ ပြည်တွင်းတွင် ဆန်၊ ပဲ၊ ပြောင်း၊ သီးနှံများ ဖူလုံလျက်ရှိပြီး နိုင်ငံခြားသို့ တင်ပို့နေကြောင်း၊ ဆီထွက်သီးနှံ မြေပဲနှင့် နှမ်းများလည်း ပြည်ပသို့ တင်ပို့နေကြောင်း၊ သို့သော်လည်း ပြည်ပမှ စားသုံးဆီများ တင်သွင်းနေရကြောင်း၊ မိမိတို့နိုင်ငံတွင် ဆီအုန်းစိုက်ဧက လေးသိန်းခန့် ရှိသည်ဟု သိရှိရကြောင်း၊ သို့သော် အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံများနှင့်ယှဉ်လျှင် ဆီအုန်းအထွက်နှုန်း အလွန်နည်းနေသည်ကို တွေ့ရှိရကြောင်း၊ ဆီထွက်သီးနှံစိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှုသည် နိုင်ငံတကာနှင့်ယှဉ်ပါက နည်းနေသေးကြောင်း၊ ဆီထွက်သီးနှံများ စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှုပန်းတိုင် ရည်မှန်းချက်ပြည့်မီအောင် ဆောင်ရွက်သွားရန်လိုကြောင်း၊ သို့မှသာ ပြည်တွင်းဆီဖူလုံမှုအထိုက်အလျောက် ရှိလာမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဆီထွက်သီးနှံများ စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှုကို သေသေချာချာ ထိထိရောက်ရောက် ဆောင်ရွက်မည်ဆိုပါက လာမည့် ၂၀၂၃

- ❑ ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဇွန်လတွင် ကျောင်းများအားလုံး ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်နိုင်ပြီး ကျောင်းနေအရွယ် ကလေးအားလုံး ကျောင်းတက်ရောက်နိုင်ရေးအတွက် ယခုအချိန်ကတည်းက အလေးထားဆောင်ရွက်
- ❑ ခရိုင် ၅၀ ရှိ အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းများတွင် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် စက်မှုအထက်တန်းကျောင်းများ တွဲဖက်ဖွင့်လှစ်နိုင်ရေး စီမံဆောင်ရွက်လျက်ရှိ၊ ထိုသို့ ဆောင်ရွက်ခြင်းသည် စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများအတွက် လိုအပ်သည့် လူသားအရင်းအမြစ်များ မွေးထုတ်ပေးနိုင်ရန်ဖြစ်
- ❑ ထိုအထဲမှ ထူးချွန်သူများအနေဖြင့် စိုက်ပျိုးရေးသိပ္ပံ၊ မွေးမြူရေးသိပ္ပံများနှင့် တက္ကသိုလ်များသို့ ဆက်လက်တက်ရောက်ကြရမည်၊ အခြား ဝိဇ္ဇာသိပ္ပံပညာရပ်များ သင်ကြားသည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအနေဖြင့်လည်း ပုံမှန်အတိုင်း ဆက်လက်ပညာသင်ကြားနိုင်မည်

၁၇ သန်းကျော်ရှိသော်လည်း နွေစပါး၊ မိုးစပါး စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှုသည် ရည်မှန်းချက် မပြည့်မီသေးကြောင်း၊ စိုက်ဧက၊ ပြည်ပပို့သည့်ဆန်နှင့် လက်ကျန်ရှိသည့် ဆန်ကို ရာသီအလိုက် ချိန်ဆရာတွင် အလျှံပယ် ပိုခြင်းမရှိသည်ကို တွေ့ရကြောင်း၊ သတိထားရမည့်အခြေအနေမျိုး ရှိကြောင်း၊ မိုးစပါးကို တစ်ဧက ၇၅ တင်းခန့် ထွက်မည်ဟု ခန့်မှန်းထားကြောင်း၊ ပထမအဆင့်အနေဖြင့် မိုးစပါးကို တစ်ဧက ပျမ်းမျှတင်း ၈၀ ခန့် ထွက်ရှိအောင် ဆောင်ရွက်မည်ဆိုပါက စပါးတင်း ၇၅ သန်းခန့် ပိုမိုထွက်ရှိလာမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အလားတူ နွေစပါးကို တစ်ဧကတင်း ၉၀ ခန့် ထွက်ရှိမည်ဟု ခန့်မှန်းထားပြီး ပထမအဆင့် တစ်ဧက ၉၅ တင်းခန့် ထွက်ရှိအောင် ဆောင်ရွက်မည်ဆိုပါက

နှေရာသီတွင် ရေလုံလောက်စွာရရှိရေးအတွက် ရေသိုလှောင်သည့်စနစ်၊ မြေအောက်ရေကို စနစ်တကျ သုံးစွဲသည့် စနစ်တို့ဖြင့် အကျိုးရှိရှိ သုံးစွဲနိုင်အောင် ဆောင်ရွက်ပေးသွားရန် လိုကြောင်း၊ စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများ အောင်မြင်လာပါက အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းနှင့် ဝင်ငွေရရှိလာမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ပြင်သုံးစွဲမှုနှင့် ဝယ်လိုအား တက်လာမည်ဖြစ်ပြီး လူမှုစီးပွားဘဝပါ တိုးတက်လာမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်များအနေဖြင့် ကျေးလက်ကို အခြေခံပြီး စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာအောင်အလေးထားဆောင်ရွက်ကြစေလိုကြောင်း၊ မွေးမြူရေးနှင့်ပတ်သက်၍ အသားစားကြက်၊ ဝက်မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများသည် အချိန်တိုအတွင်း ငွေပြန်ပေါ်နိုင်သည့်လုပ်ငန်းများဖြစ်သည့်အတွက် မတည်အရင်းအနှီးများ ကူညီထောက်ပံ့ပေးသွားရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဝန်ကြီးချုပ်များအနေဖြင့် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်တစ်ခုလုံးကို လွှမ်းမိုးသည့် ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများကို အဓိကဆောင်ရွက်ကြရန်လိုကြောင်း၊ ကျေးလက်ဒေသနေပြည်သူများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝတိုးတက်လာမှသာ တိုင်းပြည်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု မြန်ဆန်လာမည်ဖြစ်ကြောင်း။

အလျောက် တိုးတက်လာမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ တိုင်းပြည်၏ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားလိုအပ်ချက်ကိုလည်း လျှော့ချနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း။

အားကစားနှင့်ပတ်သက်၍ ချက်ချင်းထုတ်လုပ်ရသည့် လုပ်ငန်းမဟုတ်သည့် အတွက် အချိန်ယူ လေ့ကျင့်မွေးထုတ်သွားရန်လိုကြောင်း၊ ပြည်သူလူထုကျန်းမာရေးအတွက် အလွယ်ကူဆုံးအားကစားမှာ လမ်းလျှောက်ခြင်း၊ ပြေးခြင်း၊ ကိုယ်လက်လှုပ်ရှားခြင်းတို့ရှိကြောင်း၊ ကျန်းမာမှု ပညာရေး၊ စီးပွားရေးနှင့် အခြားကိစ္စရပ်များကို ဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ဝန်ကြီးချုပ်များ၊ တာဝန်ရှိသူများအနေဖြင့် ကျန်းမာရေးနှင့် ပတ်သက်၍ မိမိကိုယ်တိုင်ကစပြီး ဂရုတစိုက်ဆောင်ရွက်ကြရန်၊ လက်အောက်အဆင့်ဆင့်ကိုလည်း တွန်းအားပေး ကြပ်မတ်ဆောင်ရွက်သွားရန်နှင့် ဘက်ပေါင်းစုံက စဉ်းစားဆောင်ရွက်သွားကြရန်လိုကြောင်း၊ ဒေသအလိုက် အားကစားကွင်းများ တည်ဆောက်ရာတွင် ရေရှည်မြော်တွေး ဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဝန်ကြီးချုပ်များ၊ တာဝန်ရှိသူများအနေဖြင့် မိမိတို့၏ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များအတွင်းရှိ ပြည်သူများအကျိုးရှိအောင် နည်းလမ်းရှာဖွေလုပ်ဆောင်ကြရန် တိုက်တွန်းလိုကြောင်း။

တက်ရောက်လာကြသူများအနေဖြင့် မိမိတို့အစိုးရတာဝန်ယူဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် ၁၈ လကာလအတွင်းဆောင်ရွက်ချက်များနှင့် နိုင်ငံတော်နှင့် ဒေသအတွက် အမှန်တကယ်အကျိုးရှိမည့် ရှေ့ဆက်ဆောင်ရွက်မည့် အစီအမံများကို တင်ပြကြစေလိုကြောင်းဖြင့် ပြောကြားသည်။ ယင်းနောက် နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်များက တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အလိုက် ဒေသ၏အုပ်ချုပ်ရေး၊ လုံခြုံရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး၊ လူမှုရေး၊ စီးပွားရေး၊ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေး၊ စည်ပင်သာယာရေးဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှုအခြေအနေများနှင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည့် အခြေအနေများကို Power Point ဖြင့် ရှင်းလင်းတင်ပြကြရာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်က လိုအပ်သည်များလမ်းညွှန်မှာကြားပြီး ညနေပိုင်းတွင် အစည်းအဝေးကို ရပ်နားလိုက်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

- ❑ ဆီထွက်သီးနှံများ စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှုကို သေသေချာချာ ထိထိရောက်ရောက် ဆောင်ရွက်မည်ဆိုပါက လာမည့် ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဒုတိယရာသီ ဆီထွက်သီးနှံ စိုက်ပျိုးပြီးချိန်တွင် ဆီဖူလုံမှု အပြည့်အဝရရှိလာနိုင်လိမ့်မည်ဟု မျှော်မှန်းထား
- ❑ မွေးမြူရေးနှင့်ပတ်သက်၍ အသားစားကြက်၊ ဝက် မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများသည် အချိန်တိုအတွင်း ငွေပြန်ပေါ်နိုင်သည့် လုပ်ငန်းများဖြစ်သည့်အတွက် မတည်အရင်းအနှီးများ ကူညီထောက်ပံ့ပေးသွားရမည်
- ❑ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁ ဒသမ ၃ ဘီလီယံခန့် ပြည်ပမှ ရေနံနှင့် ရေနံထွက်ပစ္စည်းများ တင်သွင်းနေရသဖြင့် ပြည်ပမှတင်သွင်းမှုကို လျှော့ချသွားရန်လို
- ❑ လာမည့်နှစ်တွင် ဒေသအလိုက် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားဖူလုံစေရေး ရေအား၊ ဆိုလာစနစ်များဖြင့် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားထုတ်လုပ်နိုင်ရေး ကြံဆဆောင်ရွက်သွားရန်လိုအပ်၊ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားရရှိပါက ဒေသခံများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝ အထိုက်အလျောက်တိုးတက်လာမည်

ကြပ်မတ်ဆောင်ရွက်ကြရန်လိုကြောင်း၊ စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးကဏ္ဍ၊ ပညာရေးကဏ္ဍ၊ ကျန်းမာရေးကဏ္ဍတို့သည် နိုင်ငံတော်စွမ်းပကားကို မြှင့်တင်ပေးသည့်ကဏ္ဍများဖြစ်ကြောင်း၊ ခရိုင်အဆင့် တာဝန်ရှိသည့် ပုဂ္ဂိုလ်များအနေဖြင့် စနစ်တကျကြပ်မတ်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဆိုပါက တိုးတက်မှုများဖြစ်ပေါ်လာမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ခရိုင် ၅၀ ရှိ အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းများတွင် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် စက်မှုအထက်တန်းကျောင်းများ တွဲဖက်ဖွင့်လှစ်နိုင်ရေး စီမံဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ ထိုသို့ဆောင်ရွက်ခြင်းသည် စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများအတွက် လိုအပ်သည့် လူသားအရင်းအမြစ်များ

ခုနှစ် ဒုတိယရာသီ ဆီထွက်သီးနှံစိုက်ပျိုးပြီးချိန်တွင် ဆီဖူလုံမှု အပြည့်အဝရရှိလာနိုင်လိမ့်မည်ဟု မျှော်မှန်းထားကြောင်း၊ ပြည်ပမှ တင်သွင်းမှုများကိုလည်း လျှော့ချနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးတွင် ဆီဖူလုံမှုရှိအောင် ဆောင်ရွက်နိုင်ပြီး မွန်ပြည်နယ်သို့ အဓိကဖြည့်တင်းပေးရန်လိုကြောင်း၊ အခြားတိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များအတွက် လိုအပ်သည့် စားသုံးဆီလိုအပ်ချက်ကို နေကြာ၊ နှမ်း၊ ပဲ၊ ပန်းနှမ်း၊ ပဲပုပ်ဆီတို့ဖြင့် ဖြည့်ဆည်းသွားနိုင်ကြောင်း။

စပါးစိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှုနှင့် ပတ်သက်၍ မိုးစပါးစိုက်ဧက ၁၅ သန်းနှင့် နွေစပါးစိုက်ဧက သုံးသန်းခန့်ရှိကြောင်း၊ စိုက်ဧက

စပါးတင်း ၁၅ သန်းခန့် ပိုမိုထွက်ရှိလာမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ နွေစပါး၊ မိုးစပါး နှစ်ခုပေါင်းပါက စပါးတင်း စုစုပေါင်း သန်း ၉၀ ခန့် ပိုမိုလာမည်ဖြစ်သည့်အတွက် နိုင်ငံတော်ငွေ ပိုမိုရရှိလာမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထိုသို့ရည်မှန်းချက်ပန်းတိုင်များ ချမှတ်ပြီး အသေအချာ ဆောင်ရွက်သွားကြရန်လိုကြောင်း၊ ဆန်စပါးစိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှုလုပ်ငန်းများနှင့် အထွက်နှုန်းကို မှန်မှန်ကန်ကန်ဖြစ်အောင် အလေးထားဆောင်ရွက်သွားကြရန်လည်းလိုကြောင်း၊ အစိုးရပိုင်းအနေဖြင့် သွင်းအားစုများဖြစ်သည့် မြေဩဇာ၊ ပိုးသတ်ဆေးနှင့် စိုက်ပျိုးရေးများ ရရှိရေးအတွက် မဖြစ်မနေဆောင်ရွက်ပေးရမည်ဖြစ်ကြောင်း။

သာသနာရေးဦးစီးဌာန အရာထမ်း(ဦးစီးအရာရှိ) မွမ်းမံသင်တန်း ဖွင့်လှစ်

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၈
သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန သာသနာရေးဦးစီးဌာန၏ ဦးစီးအရာရှိများ လုပ်ငန်းစွမ်းဆောင်ရည်တိုးတက်မြှင့်တင်ရေး အရာထမ်း(ဦးစီးအရာရှိ) မွမ်းမံသင်တန်း အမှတ်စဉ်(၁/၂၀၂၂) သင်တန်း ဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန စုပေါင်းအစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားတွင် ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးအေးထွန်းက ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများ သိရှိနားလည်စေရန်၊ ရုံးလုပ်ငန်းများ မြန်ဆန်စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်စေရန်နှင့် ဝန်ကြီးဌာန၏ မူဝါဒ၊ ရည်မှန်းချက်၊ လုပ်ငန်းစဉ်များကို သိရှိနားလည်အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နိုင်ကြစေရန်

သင်တန်းကိုဖွင့်လှစ်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ လက်တွေ့ ကြံရမည့်လုပ်ငန်းများကို သိရှိနားလည်စေရန်နှင့် စာတွေ့လက်တွေ့ ပေါင်းစပ်လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက် ကြရန်လိုကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယက အဖွဲ့မှ ထုတ်ပြန်သောညွှန်ကြားလွှာများ၊ သံဃာ့အဖွဲ့အစည်းဆိုင်ရာ ဥပဒေများ၊ ဝိနည်းဓမ္မကံအဓိကရုဏ်းမူဝါဒများ ဖြေရှင်းဆုံးဖြတ်ရေးဆိုင်ရာ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့် ဝိနိစ္ဆယလက်စွဲများ၊ သံဃာ့အဖွဲ့အစည်းအခြေခံစည်းမျဉ်းနှင့် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းတို့ကို အမြဲလေ့လာဆည်းပူးရန်လိုကြောင်း၊ တာဝန်ယူ ဆောင်ရွက်ရသည့်လုပ်ငန်းများကို တာဝန်ယူမှု၊ တာဝန်ခံမှု၊ လုပ်ငန်းကျွမ်းကျင်မှု၊ ကိုယ်ကျင့်တရားကောင်းမွန်မှုတို့ဖြင့် နိုင်ငံအကျိုး၊ ပြည်သူ့အကျိုးကို သယ်ပိုးဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း



ပြောကြားသည်။ အဆိုပါသင်တန်းသို့ ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့က ရွေးချယ်ခန့်အပ်ခြင်းခံရသော ဦးစီးအရာရှိ ၁၂ ဦးနှင့် ဌာနအတွင်းမှ ဦးစီးအရာရှိ ခုနစ်ဦး စုစုပေါင်း သင်တန်းသား ၁၉ ဦး တက်ရောက်မည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်



မြေပုံမြို့နယ် သမဝါယမအသင်းစု၏ နှစ်ပတ်လည် အရပ်ရပ်ဆိုင်ရာ အစည်းအဝေးနှင့် အမှုဆောင်အဖွဲ့သစ် ရွေးချယ်တင်မြှောက်ခြင်းအခမ်းအနား ကျင်းပ

မြေပုံ ဩဂုတ် ၈
ရခိုင်ပြည်နယ် မြေပုံမြို့နယ်သမဝါယမအသင်းစု၏ ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာနှစ်၊ ၂၀၂၁-၂၀၂၂ ခုနှစ် ခြောက်လတာ ဘဏ္ဍာနှစ်တို့အတွက် နှစ်ပတ်လည်အရပ်ရပ်ဆိုင်ရာအစည်းအဝေးနှင့် အမှုဆောင်အဖွဲ့သစ် ရွေးချယ်တင်မြှောက်ခြင်းအခမ်းအနားကို ယနေ့တွင် မြေပုံမြို့နယ်သမဝါယမ ဦးစီးဌာန ရုံးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အဆိုပါအခမ်းအနားသို့ ပြည်နယ်ဖွဲ့စည်းရေးကော်မတီမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ မြို့နယ်သမဝါယမဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ မြို့နယ် သမဝါယမအသင်းစုမှ အမှုဆောင်ဒါရိုက်တာများ၊ အသင်းဝင်ကိုယ်စားလှယ်များ တက်ရောက်ကြသည်။

အခမ်းအနားပထမပိုင်းတွင် သဘာပတိအဖြစ် အုပ်ချုပ်မှုဒါရိုက်တာ ဦးအောင်မြင့်က ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ ထို့နောက် သဘာပတိနှင့် ပြည်နယ်ဖွဲ့စည်းရေးကော်မတီတို့က အမှာစကားပြောကြားခဲ့ပြီး ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာနှစ်နှင့် ၂၀၂၁-၂၀၂၂ ခုနှစ် ခြောက်လတာ ဘဏ္ဍာနှစ် အစီရင်ခံစာကို အတွင်းရေးမှူး ဦးအောင်မြင့်ကလည်းကောင်း၊ စာရင်းစစ်အစီရင်ခံစာကို ဒါရိုက်တာအဖွဲ့ဝင် ဦးတင်ချိုဝင်းကလည်းကောင်း ဖတ်ကြားကြပြီး တက်ရောက်လာကြသော အသင်းဝင်ကိုယ်စားလှယ်များ၏ သဘောတူညီချက်ရယူကာ၊ အတည်ပြုပြီး သက်တမ်းပြည့်ပြီးဖြစ်သော အမှုဆောင်အဖွဲ့က နုတ်ထွက်ခဲ့ကြသည်။

အခမ်းအနားဒုတိယပိုင်းကို ပြည်နယ်ဖွဲ့စည်းရေးကော်မတီအဖွဲ့၏ ကြီးကြပ်မှုဖြင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ရာ သဘာပတိအဖြစ် ဦးသိန်းထွန်းအောင်နှင့် အခမ်းအနားမှူးအဖြစ် ဦးဖုန်းမြတ်လင်းတို့က ဆောင်ရွက်ပြီး အမှုဆောင်အဖွဲ့အသစ်ကို အဆိုပြုခြင်း၊ ထောက်ခံခြင်းများဖြင့် ရွေးချယ်ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ ထို့နောက် အမှုဆောင်သစ်အဖွဲ့ တာဝန်ခံပေးပြီး သဘာပတိရှေ့မှောက်တွင် ကတိသစ္စာခံယူ ပြီးနောက် ဥက္ကဋ္ဌသစ်က နှုတ်ခွန်းဆက်အမှာစကား ပြောကြားခဲ့ကြောင်းသိရသည်။ သတင်းစဉ်

ရှမ်းပြည်နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့ ၂၀၂၁-၂၀၂၂ ပညာသင်နှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲတွင် အောင်မြင်ခဲ့သည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်ပွဲအခမ်းအနားကျင်းပ

တောင်ကြီး ဩဂုတ် ၈
ရှမ်းပြည်နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့ ၂၀၂၁-၂၀၂၂ ပညာသင်နှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲတွင် အောင်မြင်ခဲ့သည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက် ၁၁ နာရီတွင် ရှမ်းပြည်နယ် (တောင်ပိုင်း) လူထုအခြေပြုဗဟိုဌာန တောင်ကြီး ဘက်စုံသုံးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အမှာစကားပြောကြား ရှေးဦးစွာ ရှမ်းပြည်နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးချုပ်တင်ကိုကိုက ၂၀၂၁-၂၀၂၂ ပညာသင်နှစ်

တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲတွင် ရှမ်းပြည်နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့မှ ဖြေဆိုသူပေါင်း ၂၂ ဦးရှိရာ ၈၃ ဦး အောင်မြင်ခဲ့ကြောင်း၊ ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန အနေဖြင့် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲတွင် အောင်မြင်ခဲ့သည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား ဂုဏ်ထူးတစ်ဘာသာလျှင် ငွေကျပ် တစ်သိန်းနှုန်း၊ ရိုးရိုးအောင် ငွေကျပ် ငါးသောင်းနှုန်းဖြင့် ချီးမြှင့်ခဲ့ပြီး ရှမ်းပြည်နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့အနေဖြင့် ဂုဏ်ထူးတစ်ဘာသာလျှင် ငွေကျပ် ငါးသောင်းနှုန်း၊ ရိုးရိုးအောင် ငွေကျပ် သုံးသောင်းနှုန်းဖြင့် စုစုပေါင်း ငွေကျပ်

၁၆၃၀၀၀၀ ချီးမြှင့်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ၂၀၂၂-၂၀၂၃ ပညာသင်နှစ်အတွက် မိသားစုစည်းရုံးရေးနှင့် စည်းကမ်းထိန်းသိမ်းရေး ကော်မတီကလည်း တက္ကသိုလ်၊ အထက်တန်း၊ အလယ်တန်း၊ မူလတန်းနှင့် မူကြိုကျောင်းသား ကျောင်းသူများအတွက် စာအုပ်၊ ဘောပင်၊ ခဲတံ၊ ခြင်းတောင်း၊ ရေဘူး၊ မိုးကာအင်္ကျီ စုစုပေါင်းတန်ဖိုး ငွေကျပ် ၉၃၀၀၀၀ နှင့် ရှမ်းပြည်နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးဝန်ထမ်း သက်သာချောင်ချိရေးရန်ပုံငွေမှ ငွေကျပ် ၁၅၅၃၀၀၀ ထောက်ပံ့ပေးခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ နောင်နှစ်များတွင် ယခုနှစ်ထက်ပိုမိုချီးမြှင့်ပေးနိုင်ရေး ကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအနေဖြင့် အသိပညာရှင်၊ အတတ်ပညာရှင်၊ လူရည်ချွန် လူရည်မွန်များဖြစ်အောင် ကြိုးစားအားထုတ် သွားကြရန် တိုက်တွန်းလိုကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ရှမ်းပြည်နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးနှင့်ဇနီးတို့က ၂၀၂၁-၂၀၂၂ ပညာသင်နှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲတွင် အောင်မြင်ခဲ့သည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်ပေးပေး အပ်ခဲ့ပြီး တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းအောင် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများကိုယ်စားလေးဘာသာဂုဏ်ထူးရှင်မောင်သူရိန်လင်းက ကျေးဇူးတင်စကားပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။



ဇော်နိုင်လင်း

မင်းလှမြို့၌ အာဟာရဖွံ့ဖြိုးရေး ရက်သတ္တပတ်လှုပ်ရှားမှုများ ဆောင်ရွက်

မင်းလှ ဩဂုတ် ၈
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး မင်းလှမြို့နယ် ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ မိခင်နို့တိုက်ကျွေးရေးရက်သတ္တပတ်နှင့် အာဟာရဖွံ့ဖြိုးရေး ရက်သတ္တပတ်လှုပ်ရှားမှုများဆောင်ရွက်ခြင်း အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီက ပြုလုပ်သည်။

ရှေးဦးစွာ မြို့နယ်ဆရာဝန်ကြီး ဒေါက်တာလှဝင်းကအမှာစကား ပြောကြားပြီး မြို့နယ်မိခင်နှင့် ကလေးစောင့်ရှောက်ရေးအသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်ခိုင်ဝါငြိမ်းက အာဟာရဖွံ့ဖြိုးရေး ရက်သတ္တပတ်လှုပ်ရှားမှုများ ဆောင်ရွက်ရခြင်းကို ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ကလေးငယ်များကို ပေါင်ချိန်ပေးခြင်း၊ MUAC တိုင်းခြင်း၊ ဗီတာမင်(အေ)နှင့် သံချေးဆေးတိုက်ကျွေးခြင်း၊ မုန့်ပဲသရေစာများ



ကျွေးမွေးခြင်း၊ ကိုယ်ဝန်ဆောင်မိခင်များကို ဘီတာမင်ဘီဝမ်းဆေးပြားများတိုက်ကျွေးခြင်း၊ အိုင်အိုဒင်းဆား၊ ကြက်ဥများဖြန့်ဝေပေးခြင်းနှင့် နို့တိုက်မိခင်များကို ဗီတာမင်(အေ)ဆေးလုံးများတိုက်ကျွေးခြင်း တို့ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်းသိရသည်။ ပေါက်စ(မင်းလှ)

သက်ရှိကမ္ဘာရှင်သန်ဖို့ အိုဇုန်းလွှာကို ထိန်းသိမ်းစို့

အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလူငယ်များနေ့ အကြိုဂုဏ်ပြုဆောင်းပါး

မျိုးဆက်များအကြား ညီညွတ်မှုအားဖြင့်၊ သက်ရွယ်စုံညီ ကမ္ဘာသစ်ဆီ

မောင်လူအေး (ရေစကြို)



ယနေ့ကမ္ဘာပေါ်တွင် လူဦးရေ ရှစ် ဘီလီယံခန့်ရှိရာ ကမ္ဘာလူဦးရေစုစုပေါင်း ၏ ၁၈ ရာခိုင်နှုန်းခန့်မှာ လူငယ်များ ဖြစ်ကြပါသည်။

အာဆီယံဒေသတွင်းရှိ လူဦးရေ ၆၅၄ သန်းအနက် ၃၄ ရာခိုင်နှုန်းမှာ အသက် ၁၅ နှစ်မှ ၃၅ နှစ်ကြား လူငယ်များဖြစ် သည်။ လူငယ်များသည် အနာဂတ်တွင် နိုင်ငံ့ခေါင်းဆောင်များ၊ နည်းပညာ ဆိုင်ရာ တီထွင်ဖန်တီးသူများ၊ ငြိမ်းချမ်း ရေးဖော်ဆောင်သူများ၊ စွန့်ခွေးတီထွင် သူများ၊ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုကို ဖော်ဆောင် ပေးနိုင်မည့် လုပ်သားအင်အားစုများ၊ လူ့စွမ်းအား အရင်းအမြစ်များဖြစ်ရာ နယ်ပယ်ကဏ္ဍပေါင်းစုံရှိ လူငယ်ဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းစဉ်များတွင် လူငယ်များ ထိထိ ရောက်ရောက် ပါဝင်ဆောင်ရွက်နိုင်သည့် အခွင့်အလမ်းများ ဖန်တီးပံ့ပိုးပေးခြင်း အားဖြင့် မျိုးဆက်များအကြား ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှု ခိုင်မာအားကောင်းစေ သကဲ့သို့ ကြံ့ကြံ့ခံ ရင်ဆိုင်နိုင်စွမ်းရှိပြီး စဉ်ဆက်မပြတ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သည့် သဘာဝဖြစ်သော လူမှုအသိုက်အဝန်း အား တည်ထောင်နိုင်ကာ ဒေသတွင်း ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု ကွာဟချက်များကို လျော့ချနိုင်မည်ဖြစ်သည်။

မျိုးဆက်သစ်လူငယ်များ၏ အရေးပါသည့်အခန်းကဏ္ဍ
အနာဂတ်နိုင်ငံတော်၏ အကောင်း အဆိုးသည် ယနေ့လူငယ်များ၏ စွမ်းဆောင်ရည်၊ ကိုယ်ကျင့်တရား၊ တိုင်းချစ်ပြည်ချစ်စိတ်ဓာတ်၊ တာဝန်ယူမှု နှင့် တာဝန်ခံမှုတို့အပေါ် မှီတည်နေ သည်။ တိုင်းပြည်၏အခန်းကဏ္ဍအားလုံး တွင် ပခုံးပြောင်းတာဝန်ထမ်းဆောင်မည့် လူငယ်များ၏ ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး နှင့် နိုင်ငံ့သားကောင်းလူငယ်များ ပေါ်ထွန်းလာစေရေးအတွက် စနစ်တကျ ပြုစုပျိုးထောင်ပေးရန် အရေးကြီး လိုအပ်လျက်ရှိသည်။ အနာဂတ်ကာလ တွင် အသင့်ဖြစ်နေသည့် မျိုးဆက်သစ် လူငယ်များ၏အရေးပါသည့်အခန်းကဏ္ဍ ကို အသိအမှတ်ပြု၍လည်းကောင်း၊ လူငယ်များ ရင်ဆိုင်ကြုံတွေ့နေရသည့် စိန်ခေါ်မှုများ၊ အခက်အခဲများကို နိုင်ငံ တကာအသိုက်အဝန်းမှ သိရှိနားလည် စေရန်လည်းကောင်း ရည်ရွယ်၍ ၂၀၁၉ ခုနှစ်တွင် ကုလသမဂ္ဂအထွေထွေညီလာခံ ကြီးမှ ဆုံးဖြတ်ချက်အမှတ် (၆၄/၁၄၄) ဖြင့် ဩဂုတ်လ ၁၂ ရက်နေ့ကို အပြည်ပြည် ဆိုင်ရာလူငယ်များနေ့အဖြစ် သတ်မှတ်၍ ကမ္ဘာတစ်ဝန်းလုံးရှိ အစိုးရအဖွဲ့အစည်း များ၊ နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်းများ၊ အရပ်ဘက်အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပြည်သူ လူထုများအားလုံးက နိုင်ငံတကာအဆင့်၊ နိုင်ငံတော်အဆင့် လူငယ်များအား အသိအမှတ်ပြုဂုဏ်ပြုခြင်း အခမ်းအနား များ ကျင်းပပြုလုပ်ရန် တိုက်တွန်းခဲ့ပြီး နှစ်စဉ် ဩဂုတ်လ ၁၂ ရက်နေ့တွင် ကျင်းပပြုလုပ်လျက်ရှိသည်။

၂၀၂၂ ခုနှစ် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လူငယ်များနေ့အတွက် ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့

ကြီးက ချမှတ်ပေးထားသည့်ဆောင်ပုဒ် မှာ “Intergenerational Solidarity: Creating a World for All Ages” “မျိုးဆက်များအကြား ညီညွတ်မှု အားဖြင့်၊ သက်ရွယ်စုံညီ ကမ္ဘာသစ်ဆီ” ဖြစ်ပြီး ကုလသမဂ္ဂ၏ စဉ်ဆက်မပြတ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုပန်းတိုင်များ ပြည့်မီ နိုင်စေရေးအတွက် မျိုးဆက်များ အချင်း ချင်းကြား ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်မှုဖြင့် သက်ရွယ်စုံပါဝင်သည့် ပိုမိုကောင်းမွန် သည့် ကမ္ဘာကြီး ဖန်တီးပံ့ပိုးပေးနိုင်ရေး ပိုမိုအရှိန်မြှင့်တင် ဆောင်ရွက်သွားရန် ဖြစ်ပါသည်။

မျိုးဆက်သစ်နှင့် မျိုးဆက်ဟောင်း များ ဟန်ချက်ညီညီ လက်တွဲဆောင်ရွက် ခြင်းအားဖြင့် အခက်အခဲအတားအဆီး များကို ကျော်လွှားနိုင်မည်ဖြစ်သကဲ့သို့ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု လုပ်ငန်းစဉ်များတွင် မည်သူတစ်ဦးတစ်ယောက်မျှ ကျန်ရှိ မနေစေရေး သေချာစေမည်ဖြစ်သည်။ မြန်မာနိုင်ငံတွင် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လူငယ်များနေ့အခမ်းအနားကို ၂၀၁၃ ခုနှစ်မှစတင်၍ ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့ပြီး ၂၀၂၂ ခုနှစ်တွင် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလူငယ်များ နေ့အခမ်းအနားကို “မျိုးဆက်များ အကြား ညီညွတ်မှုအားဖြင့်၊ သက်ရွယ် စုံညီကမ္ဘာသစ်ဆီ” ဆောင်ပုဒ်ဖြင့် အားကစားနှင့် လူငယ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန ၏ ဦးဆောင်မှုဖြင့် နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းလူငယ် များ၊ စေတနာ့ဝန်ထမ်းလူငယ်များ၊ အရပ် ဘက်အဖွဲ့အစည်းများမှ လူငယ်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံ လူငယ်ရေးရာကော်မတီဝင် များ ပူးပေါင်းပါဝင်၍ နေပြည်တော် ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိအားကစားကွင်း၌ စည်ကား သိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပပြုလုပ်သွားမည် ဖြစ်သည်။

အာဆီယံအလှည့်ကျဥက္ကဋ္ဌ ကမ္ဘော ဒီးယားနိုင်ငံက ၂၀၂၂ ခုနှစ်အား အာဆီယံ လူငယ်များနှစ်အဖြစ် သတ်မှတ်ထားရှိ ကာ “စိန်ခေါ်မှုများကို အတူရင်ဆိုင် ဖြေရှင်းကြစို့”ဟူသော ဆောင်ပုဒ်ဖြင့် အာဆီယံအသိုက်အဝန်း တည်ဆောက် ရေးနှင့် ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်း စဉ်များတွင် အာဆီယံလူငယ်များ ပူးပေါင်း ပါဝင်နိုင်မည့် အခွင့်အလမ်းများ ဖော်ဆောင်ပေးနိုင်ရေးအတွက် အရှိန်

အဟုန်ဖြင့် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက် ရှိပေသည်။

ကဏ္ဍနယ်ပယ်ငါးရပ်
လူငယ်ဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းစဉ်များ မှတစ်ဆင့် လူငယ်များအတွက် ပိုမို ကောင်းမွန်သည့်အနာဂတ်ကို ဖန်တီး ပံ့ပိုးပေးနိုင်ရေးအတွက် မျိုးဆက်များ အချင်းချင်းကြား ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု အားကောင်းစေမည့် မူဝါဒများ ချမှတ် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။ ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါအလွန် ပြန့်လွှာမှုကစားရေး လုပ်ငန်းစဉ်များတွင် လူငယ်များသည် အရေးကြီးသည့် အခန်းကဏ္ဍမှ ပါဝင် လျက်ရှိရာ လူငယ်များ၏ ပူးပေါင်းပါဝင်မှု

၁၉ နှစ်အတွင်းသည် ၉ ဒသမ ၂၀ ရာခိုင်နှုန်း၊ အသက် ၂၀ မှ ၂၄ နှစ်အတွင်း သည် ၈ ဒသမ ၆၁ ရာခိုင်နှုန်း၊ အသက် ၂၅ နှစ်မှ ၂၉ နှစ်အတွင်းသည် ၈ ဒသမ ၂၅ ရာခိုင်နှုန်းနှင့် အသက် ၃၀ မှ ၃၄ နှစ် အတွင်းမှာ ၇ ဒသမ ၇၅ ရာခိုင်နှုန်းရှိပေရာ မြန်မာနိုင်ငံလူဦးရေ၏ ၃၄ ရာခိုင်နှုန်းခန့် မှာ အသက် ၁၅ နှစ်မှ ၃၅ နှစ်ကြား လူငယ်များ ဖြစ်ကြပါသည်။

အနာဂတ်ခေါင်းဆောင်များ
သို့ဖြစ်ရာ အလုပ်လုပ်နိုင်သော လူငယ်ဦးရေအချိုးအစား များပြားခြင်း ကြောင့် လူဦးရေဆိုင်ရာ ပညာရှင်များ၏ အဆိုအရ မြန်မာနိုင်ငံသည် “လူဦးရေ

သိပ္ပံနှင့် နည်းပညာ၊ ပြည်သူ့နီတိနှင့် နိုင်ငံသားကောင်းဖြစ်မှု၊ သယံဇာတသုံးစွဲ မှုနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်း ရေး၊ ငြိမ်းချမ်းရေး/ဘဝလိုခြံရေး၊ ကျား/မ ညီမျှမှု၊ လူ့အခွင့်အရေးနှင့် နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး စသည့်ကဏ္ဍများဖြစ်သည်။

မြန်မာနိုင်ငံလူငယ်ရေးရာ မူဝါဒအရ လူငယ်များ ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အတွက် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ရာတွင် လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့်ပြန်လည်နေရာချထား ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီး ဌာန၊ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ အားကစား နှင့် လူငယ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာနတို့ကို အဓိကဦးဆောင်သော ဝန်ကြီးဌာနများ အဖြစ် သတ်မှတ်ထားရှိသော်လည်း လူငယ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်း နယ်ပယ်များမှာ ကျယ်ပြန့်သည့်အပြင် အခြား ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာနများ၊ ပြည်ထောင်စုအဆင့် အဖွဲ့အစည်းများ၊ တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ များ၏ လုပ်ငန်းရပ်များ၊ ဆောင်ရွက်ချက် များ၊ ကဏ္ဍများနှင့် ဆက်စပ်လျက်ရှိသည့် cross-cutting ကဏ္ဍများဖြစ်ပေရာ အားလုံးပူးပေါင်းပါဝင်သော ချဉ်းကပ်မှု ပုံစံဖြင့် ဆောင်ရွက်မှသာ အောင်မြင်မှု ရရှိနိုင်မည်ဖြစ်သည်။

ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အလိုက် တိုးချဲ့ဖွဲ့စည်း
နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အစိုးရလက်ထက်တွင် လူငယ်များဘက်စုံ

အခြေခံအားကစားနည်းတစ်ရပ်ရပ်ကို လေ့လာလိုက်စားခြင်းအားဖြင့် ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ပြီး ဉာဏ်ရည် ထက်မြက်သည့်လူငယ်များ မွေးထုတ်ပေးနိုင်မည်ဖြစ်ပြီး စနစ်တကျဆက်လက်လေ့ကျင့် ပြုစုပျိုးထောင် ပေးနိုင်ပါက အားကစားဖြင့် နိုင်ငံ့ဂုဏ်ကို မြှင့်တင်ပေးနိုင်သည့် နိုင်ငံ့ဂုဏ်ဆောင် အားကစားသမားများ မွေးထုတ်ပေးနိုင်မည်ဖြစ်ရာ နွေရာသီအခြေခံအားကစားသင်တန်းများ ဖွင့်လှစ်ပေးခြင်းဖြင့် ကျန်းမာ ကြံ့ခိုင်သော နိုင်ငံ့သားကောင်းများ ဖြစ်လာစေရုံသာမက အနာဂတ်တွင် နိုင်ငံ့ဂုဏ်ဆောင် ထူးချွန် အားကစားသမားများ မွေးထုတ်ပေးနိုင်ရေး များစွာအထောက်အကူဖြစ်စေမည်

ဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ကာလအလွန် အာဆီယံ ပြန်လည်ကုစားရေး မူဘောင်နှင့် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ရေး လုပ်ငန်းအစီအစဉ်များကို အတည်ပြု နိုင်ခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။ အာဆီယံလူငယ်ဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းအစီအစဉ် (၂၀၂၁-၂၀၂၅) ကို အာဆီယံလူငယ်ဆိုင်ရာ ဝန်ကြီးများ အဆင့် အစည်းအဝေးမှ ၂၀၂၁ ခုနှစ်တွင် အတည်ပြုပေးနိုင်ခဲ့ပြီး ယင်းလုပ်ငန်း အစီအစဉ်တွင် လူငယ်များအတွက် (၁) ပညာရေး၊ (၂) ကျန်းမာရေးနှင့် သာယာ ဝပြောမှု၊ (၃) အလုပ်အကိုင် အခွင့် အလမ်း၊ (၄) ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်မှု နှင့် (၅) အာဆီယံနှင့်ပတ်သက်၍ သိရှိ နားလည်မှု၊ တန်ဖိုးထားမှုနှင့် ဝိသေသ လက္ခဏာများ စသည့်ကဏ္ဍနယ်ပယ် ငါးရပ်ပါရှိပါသည်။

၂၀၁၄ ခုနှစ် မြန်မာနိုင်ငံလူဦးရေနှင့် အိမ်အကြောင်းအရာ သန်းခေါင်စာရင်း အရ မြန်မာနိုင်ငံ စုစုပေါင်းလူဦးရေ ၅၁ ဒသမ ၄ သန်းအနက် အသက် ၁၅ နှစ်မှ

ဆိုင်ရာဆုလာဘ်” ပိုင်ဆိုင်ထားခြင်း ဖြစ်ပြီး အကျိုးရှိစွာ အသုံးချနိုင်မည် ဆိုပါက နိုင်ငံ့ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုကို အထောက်အကူပြုနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း တွေ့ရှိရပါသည်။ ယင်းလူငယ်များသည် နိုင်ငံတော်အတွက် တန်ဖိုးမဖြတ်နိုင်သော ကြီးမားသည့် လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ် ဖြစ်ပြီး နိုင်ငံတော်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး လုပ်ငန်းစဉ်တွင် ထူးခြားသည့် အင်အားစု တစ်ရပ်လည်းဖြစ်၍ အနာဂတ် ခေါင်းဆောင်များလည်း ဖြစ်ကြပါသည်။

၂၀၁၇ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလတွင် အတည်ပြုပြဋ္ဌာန်းခဲ့သည့် မြန်မာနိုင်ငံ လူငယ်ရေးရာမူဝါဒအရ လူငယ်ဆိုင်ရာ အဓိကဏ္ဍ ၁၆ ခု ဖော်ထုတ်ထားရှိရာ ၎င်းတို့မှာ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ မူးယစ်ဆေးနှင့် အခြားသောဘေးဖြစ်စေ တတ်သည့်အန္တရာယ်များ၊ အားကစား နှင့် အပန်းဖြေခြင်း၊ အလုပ်အကိုင် အခွင့် အလမ်း၊ စီးပွားရေး၊ နိုင်ငံရေး၊ စာပေ အနုပညာနှင့် ယဉ်ကျေးမှု၊ သုတေသန၊

ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရေးအတွက် လူငယ် ရေးရာကိစ္စရပ်များအား စနစ်တကျထိထိ ရောက်ရောက် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နိုင်စေရန် ရည်ရွယ်ပြီး နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ (၁.၈.၂၀၂၁) ရက်စွဲပါ အမိန့်အမှတ် (၁၅၁/၂၀၂၁)အရ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနကို အားကစားနှင့် လူငယ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာနအဖြစ် ပြင်ဆင် ဖွဲ့စည်းခဲ့ပါသည်။ အလားတူ (၂.၂.၂၀၂၂) ရက်နေ့တွင် ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့သည့် ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့ အစည်းအဝေး အမှတ်စဉ် (၁/၂၀၂၂)၏ သဘောတူခွင့်ပြု ချက်အရ လူငယ်ရေးရာဦးစီးဌာနအား အရာထမ်း ၃၆၉ ဦး၊ အမှုထမ်း ၁၅၁၁ ဦး စုစုပေါင်း ၁၈၈၀ ဖြင့် ဘဏ္ဍာရေးနှစ် အလိုက် တိုးချဲ့ဖွဲ့စည်းခွင့်ပြုခဲ့ရာ ၂၀၂၂-၂၀၂၃ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် အရာထမ်း ၃၃ ဦး၊ အမှုထမ်း ၁၆၅၅ ဦး စုစုပေါင်း ၁၆၈၈ ဦးဖြင့် ဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ပါသည်။ စာမျက်နှာ ၇ သို့

တပ်မတော် တပ်ရင်း/တပ်ဖွဲ့အသီးသီးမှ အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုဝင်များအား ရင်းရင်းနှီးနှီးတွေ့ဆုံ၊ ဂုဏ်ပြုစားပွဲ အတူတကွသုံးဆောင်

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၈ ရဲဘော်စိတ်ဟူသည် ရဲဘော်အချင်းချင်းအပေါ် ထားရှိသော မေတ္တာတရား၊ သံယောဇဉ်တရား၊ သစ္စာစောင့်သိမှုတရားပင် ဖြစ်သည်နှင့်အညီ တပ်မတော်တွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်လျက်ရှိသည့် အရာရှိ စစ်သည်အဆင့်အတန်းအားလုံး ရဲဘော်စိတ် အပြည့်ထားရှိပြီး အထက်အောက်ညီညွတ်မျှတသည့် အုပ်ချုပ်မှုစနစ်ရှိရန် လိုအပ်ကြောင်း တပ်မတော် အကြီးအကဲမှ လမ်းညွှန်မှာကြားထားသည်ဖြစ်ရာ အုပ်ချုပ်မှုညီညွတ်မျှတစေရန်အတွက် ကွပ်ကဲ အုပ်ချုပ်ရာ၌ တပ်မှူးကောင်းစိတ်ဓာတ် (Commander Spirit)၊ ဖခင်သဖွယ်စိတ်ဓာတ် (Fatherly Spirit)တို့ဖြင့် ကွပ်ကဲအုပ်ချုပ်ဆောင်ရွက် လျက်ရှိသည်။

ထိုသို့ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ အရှေ့မြောက်တိုင်း စစ်ဌာနချုပ်နှင့် အရှေ့အလယ်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တို့မှ တိုင်းမှူးများနှင့်တာဝန်ရှိသူများက သက်ဆိုင်

ရာ ကွပ်ကဲမှုအောက်ရှိ တပ်ရင်း/တပ်ဖွဲ့များနှင့် နယ်မြေခံသင်တန်းကျောင်းများသို့ သွားရောက်၍ အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုများကို ရင်းရင်းနှီးနှီးတွေ့ ဆုံနှုတ်ဆက်ပြီး ဂုဏ်ပြုစားပွဲများ ပြုလုပ်ပေး၍ တက်ရောက်အားပေးကာ အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုများနှင့်အတူတကွ လက်ရောက်ပြင်တည်း သုံးဆောင်ခဲ့ကြသည်။

အလားတူ တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်များအလိုက် တပ်နယ်အသီးသီးမှ တပ်မတော်အရာရှိကြီးများက လည်း ၎င်းတို့၏ကွပ်ကဲမှုများအလိုက် တပ်ရင်း/ တပ်ဖွဲ့များနှင့် နယ်မြေခံသင်တန်းကျောင်းများမှ အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုများအား ရင်းရင်းနှီးနှီး တွေ့ဆုံနှုတ်ဆက်ပြီး ဂုဏ်ပြုစားပွဲများ အသီးသီးပြု လုပ်၍ တက်ရောက်အားပေးကာ အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုများနှင့်အတူတကွ သုံးဆောင်ခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်



ရပ်စောက်မြို့နယ်အတွင်းရှိ ရေဘေးသင့်ပြည်သူများကို ကူညီကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်၊ စားသောက်ဖွယ်ရာများ၊ အသုံးအဆောင်ပစ္စည်းများနှင့် ထောက်ပံ့ငွေများပေးအပ်

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၈ ရှမ်းပြည်နယ်တောင်ပိုင်း ရပ် စောက်မြို့နယ်နှင့် ပင်းတယမြို့ နယ်အတွင်း ဩဂုတ် ၇ ရက် ည ပိုင်းတွင် မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်း မှုများကြောင့် ရပ်စောက်မြို့ ဇော်ဂျီချောင်း ရေကြီးရေလျှံမှုများ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သဖြင့် ဇော်ဂျီရပ်ကွက်ရှိ နယ်မြေ (၁)၊ နယ်မြေ (၂)၊ နယ်မြေ (၃)နှင့် ဥက္ကံတားရပ်ကွက်တို့၌ ရေကြီးရေလျှံမှုများ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ သည်။

အဆိုပါနေရာသို့ အရှေ့ပိုင်း တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် နယ်မြေခံတပ် မတော်သားများက ကြက်ခြေနီ တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်

များနှင့်အတူ လိုအပ်သည့်ကူညီ ကယ်ဆယ်ရေး လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးပြီး ရေဘေးသင့် ပြည်သူများအား ရပ်စောက်မြို့ရှိ အားကစားခန်းမသို့ ကူညီရွှေ့ ပြောင်းပေးခြင်းများ ဆောင်ရွက် ပေးသည်။ ယင်းသို့ ဆောင်ရွက် ပေးနေမှုများကို တိုင်းမှူးဗိုလ်ချုပ် နီလင်းအောင်နှင့် ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့မှ တာဝန်ရှိသူများက ယနေ့မုန်းလွဲပိုင်းတွင်သွားရောက် ကြည့်ရှုအားပေးသည်။

ရေ ဘေးသင့်ပြည်သူ အိမ်ထောင်စု ၃၄၃ စုတို့အတွက် စားသောက် ဖွယ်ရာများ၊ အသုံးအဆောင် ပစ္စည်းများနှင့် ထောက်ပံ့ငွေများ

ပေးအပ်ပြီး အဆိုပါရေဘေးသင့် ပြည်သူများကို နယ်မြေခံဆေး အဖွဲ့က လိုအပ်သည့်ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှု လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက် ပေးနေမှုများကို ကြည့်ရှုအားပေးသည်။

ထို့နောက် တိုင်းမှူးနှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် ရွှေညောင်- ရပ်စောက်ကားလမ်း မိုင်တိုင် အမှတ်(၁၀ မိုင် ၆ ဖာလုံ)နှင့် (၁၁) မိုင်ကြားရှိ ဆင်တဲချောင်းမှ ရေကြီးရေလျှံမှု ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည့် နေရာများသို့ သွားရောက် ကြည့်ရှု၍ လိုအပ်သည်များညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။

သတင်းစဉ်

တာချီလိတ်မြို့၌ မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်းမှုကြောင့် လမ်းမကြီးပေါ်နှင့် မြေနိမ့်ပိုင်းရပ်ကွက်အချို့ ရေကြီးရေလျှံမှုဖြစ်ပေါ်

တာချီလိတ် ဩဂုတ် ၈ ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း) တာချီလိတ်မြို့၌ ဩဂုတ် ၇ ရက် ညနေပိုင်းနှင့် ဩဂုတ် ၈ ရက် နံနက်ပိုင်းတို့တွင် မိုးသည်းထန်စွာ ရွာသွန်းမှုနှင့် တောင်ကျရေကြောင့် ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း လမ်းမကြီးပေါ်နှင့် မြေနိမ့်ရပ်ကွက် အချို့တွင် ယနေ့နံနက်အစောပိုင်းမှစ၍ ယနေ့ နံနက် ၁၁ နာရီအထိ ရေကြီးရေလျှံမှုဖြစ်ပေါ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သွားလာရခက်ခဲ

ထို့ပြင် ပုန်းထွန်ရပ်ကွက် လွယ်တော်ခမ်း ကျေးရွာ ပူးပေါင်းစစ်ဆေးရေးဂိတ်အနီး လမ်းဘေး ဝဲယာရှိမြေသားများမှာ မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်း မှုကြောင့် လူသွားလမ်းပေါ်သို့ ပြိုကျလာကာ သွားလာရခက်ခဲလျက်ရှိကြောင်း သိရသဖြင့် စစ်ဗျူဟာအဖွဲ့ (အခြေချ) ဗိုလ်မှူးကြီးမင်းမင်းထွန်း

ဦးဆောင်သော တပ်မတော်သားများ၊ ခရိုင်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးမြင့်နိုင် ဦးဆောင်သော ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ၊ စည်ပင်သာယာရေး ဌာနမှတာဝန်ရှိသူများ၊ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များက စက်ယန္တရားများအကူအညီဖြင့် အချိန်မီသွားရောက် ဖယ်ရှားပေးခဲ့သဖြင့် ပြန်လည်သွားလာနိုင်ပြီ ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

တာချီလိတ်မြို့နယ်၌ မိုးသည်းထန်စွာ ရွာသွန်းမှုကြောင့် ရေကြီးရေလျှံဖြစ်လာသည့်အခါ အရေးပေါ်ရွှေ့ပြောင်း ကယ်ဆယ်နိုင်ရေးအတွက် အသက်ကယ်လှေများ၊ ပစ္စည်းများရွှေ့ပြောင်းရန် အတွက် ပရဟိတအဖွဲ့ဝင်များ၊ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ကြက်ခြေနီတပ်ဖွဲ့ဝင် များက အရန်သင့်စောင့်ဆိုင်းလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)



ဥသျှစ်ပင်မြို့၌ တစ်ထပ်သိပ္ပံကျောင်းဆောင်သစ်တည်ဆောက်နေမှု ၅၀ ရာခိုင်နှုန်းကျော် ပြီးစီး

ပန်းတောင်း ဩဂုတ် ၈

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ပန်းတောင်းမြို့နယ် ဥသျှစ်ပင်မြို့ အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းအတွင်း၌ ဆောက်လုပ် လျက်ရှိသော တစ်ထပ်သိပ္ပံကျောင်းဆောင်သစ် တည်ဆောက် မှုလုပ်ငန်းမှာ ယနေ့အထိ ၅၀ ရာခိုင်နှုန်းကျော် ပြီးစီးနေပြီ ဖြစ်သည်။

ကျောင်းဆောင်သစ်ဆောက်လုပ်

တစ်ထပ်သိပ္ပံကျောင်းဆောင်သစ်ဆောက်လုပ်ရန် ပဲခူး တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့၏ ၂၀၂၂-၂၀၂၃ ဘဏ္ဍာနှစ် ငွေလုံး

ငွေရင်းခွင့်ပြုရန်ပုံငွေကျပ် ၇၂ သန်းဖြင့် အလျား ပေ ၉၀ ၊ အနံ ပေ ၃၀ ကို တင်ဒါအောင် မိုးစက်ရွှေကုမ္ပဏီ ပြည်မြို့မှ ဆောက်လုပ်လျက်ရှိရာ ၅၀ ရာခိုင်နှုန်းကျော်ပြီးစီးနေပြီ ဖြစ် သည်။ အဆိုပါ တစ်ထပ်သိပ္ပံကျောင်းဆောင်သစ် ဆောက် လုပ်နေမှုကို ပြည်ခရိုင်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးသိန်းအောင်နှင့်အတူ မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်သူနှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် ဩဂုတ် ၃ ရက်က ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အောင်မြင့်(ပန်းတောင်း)

* ကျောပိုးမှ

ကယက်ကြီးပြင်ကာကွယ်တောဧရိယာသည် ဆမီးချောင်း၊ ဝါမောက်ချောင်း၊ ဝါမိချောင်းတို့၏ ရေဝေရေလဲဒေသအား ထိန်းသိမ်းရန်၊ ရာသီဥတု ပြောင်းလဲမှုလျော့ချရန်၊ ဇီဝမျိုးစုံမျိုးကွဲ ထိန်းသိမ်း ရန်နှင့် မြေဆီလွှာထိန်းသိမ်းရန်ရည်ရွယ်၍ ကြီးပြင် ကာကွယ်တောအဖြစ် သတ်မှတ်ခြင်းဖြစ်ပါ သည်။

ကယက်ကြီးပြင် ကာကွယ်တောအတွင်း ကညင်၊ စကားဝါ၊ သစ်အယ်၊ ရင်းစပ်၊ ရင်းတိုက်၊ ဆီးဖြူ စသည့် သစ်မျိုးများပေါက်ရောက်နေပြီး ဝက်ဝံ၊ တောဆိတ်၊ တောင်ဆိတ်၊ တောဝက်၊ တောကြောင်၊ မျောက်၊ ဆတ်၊ ချေ၊ သင်းခွေချပ်၊ တောခွေး၊ ကြောင်ပျံ၊ တောကြက်၊ ရစ်၊ ဖြူ စသည့် တိရစ္ဆာန်များ၊ ငှက်၊ ခါ၊ ချိုး၊ ငှက်တော်၊ ကြက်တူရွေး

စသောငှက်မျိုးများ၊ ဖွတ်၊ လိပ်၊ မြေ စသောတွားသွား သတ္တဝါများ ကျက်စားရာဒေသဖြစ်သည့်အပြင် ကုလားတန်မြစ်၏လက်တက်ဖြစ်သော ဆမီးချောင်း၊ ဝါမောက်ချောင်း၊ ဝါမိချောင်းတို့၏ ရေဝေရေလဲ ဧရိယာဖြစ်သဖြင့် သစ်တောသယံဇာတများကို စနစ် တကျထိန်းသိမ်းစီမံအုပ်ချုပ်ရန် လိုအပ်ခြင်းနှင့် တောင်ဘက်ပိုင်းတွင် ထူးခြားသည့် သဲကျောက် တောင်တန်းရှိခြင်းတို့ကြောင့် ကြီးပြင်ကာကွယ် တောအဖြစ် သတ်မှတ်ကြေညာခြင်းဖြစ်ပါသည်။

သယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာန

ကယက်ကြီးပြင်ကာကွယ်တော သဘာဝ ရှုခင်းကို တွေ့ရစဉ်။



အာဆီယံတက္ကသိုလ်များ အားကစားပြိုင်ပွဲတွင် ရွှေ၊ ငွေ၊ ကြေးတံဆိပ်ဆုများ ဆွတ်ခူးခဲ့သော မြန်မာနိုင်ငံတက္ကသိုလ်ဂူရှူးအားကစားအဖွဲ့ ပြန်လည်ရောက်ရှိ

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၈
အကြိမ်(၂၀)မြောက် အာဆီယံ တက္ကသိုလ်များ အားကစားပြိုင်ပွဲ သို့ ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့သော မြန်မာနိုင်ငံ တက္ကသိုလ်ဂူရှူး အားကစားအဖွဲ့သည် ယနေ့ ညနေ ၆ နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့သို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိကြရာ ရန်ကုန် တိုင်းဒေသကြီးရှိ ပါမောက္ခချုပ် များနှင့် ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ အားကစား ဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယညွှန်ကြားရေး မှူးချုပ်၊ မြန်မာနိုင်ငံ ဂူရှူး အားကစားအဖွဲ့ချုပ် ဥက္ကဋ္ဌနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများက လေဆိပ်တွင် လိုက်လံခွင့်ကြိုဆိုခဲ့ကြသည်။



သည်။ ထိုသို့ယှဉ်ပြိုင်ရာတွင် မြန်မာနိုင်ငံ တက္ကသိုလ်ဂူရှူး အားကစားသမား သုံးဦးသည် တစ်ဦးလျှင် လက်နက်မဲ့၊ လက်နက်ဖြင့် ပြိုင်ပွဲနှစ်မျိုးစီ အားကစားပြိုင်ပွဲ ခြောက်မျိုးတွင် ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ရာ ပထမဆု ရွှေတံဆိပ် နှစ်ခု၊ ဒုတိယဆု ငွေတံဆိပ် နှစ်ခု၊ တတိယဆု ကြေးတံဆိပ်တစ်ခုဖြင့် ဆုတံဆိပ် ငါးခုကို အောင်မြင်စွာ ဆွတ်ခူး ရရှိခဲ့သည်။ ထို့အတူ ပြည်တက္ကသိုလ် ပါမောက္ခချုပ်ဒေါက်တာသက်လွင် ဦးဆောင်သည့် အုပ်ချုပ်သူတစ်ဦး၊ နည်းပြနှစ်ဦးနှင့် အားကစား သမားရှစ်ဦးတို့ပါဝင်သော မြန်မာ

နိုင်ငံတက္ကသိုလ် ပိုက်ကျော်ခြင်း အားကစား အဖွဲ့သည်လည်း ယနေ့ ပြန်လည်ရောက်ရှိခဲ့ကြ သည်။ အလားတူ အာဆီယံတက္ကသိုလ် များ အားကစားပြိုင်ပွဲ ဘောလုံး ပြိုင်ပွဲတွင် တတိယဆု ကြေးတံဆိပ် ရရှိခဲ့သည့် ရန်ကုန်အဝေးသင် တက္ကသိုလ် ပါမောက္ခချုပ် ဒေါက်တာ ချစ်စိန်ဦးဆောင်သည့် အုပ်ချုပ်သူ နှစ်ဦး၊ နည်းပြသုံးဦး၊ အားကစားသမား ၁၉ ဦးတို့ပါဝင် သော မြန်မာနိုင်ငံတက္ကသိုလ် ဘောလုံးအားကစားအသင်းသည် ဩဂုတ် ၆ ရက် ညနေ ၆ နာရီတွင် ရန်ကုန် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လေဆိပ်သို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိခဲ့ရာ

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရ အဖွဲ့မှ ဥပဒေချုပ်ဦးဌေးအောင်နှင့် ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ တာဝန်ရှိ သူများက လေဆိပ်သို့ သွားရောက် ကြိုဆိုခဲ့ကြသည်။ မြန်မာနိုင်ငံ တက္ကသိုလ် အားကစားအဖွဲ့အနေဖြင့် အကြိမ် (၂၀) မြောက် အာဆီယံတက္ကသိုလ် များ အားကစားပြိုင်ပွဲတွင် ဘောလုံး၊ ပိုက်ကျော်ခြင်း၊ မြားပစ် နှင့် ဂူရှူးအားကစားနည်းလေးမျိုး တွင် အားကစားသမားစုစုပေါင်း ၃၃ ဦး ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ရာ စုစုပေါင်း ရွှေတံဆိပ်နှစ်ခု၊ ငွေတံဆိပ်နှစ်ခု၊ ကြေးတံဆိပ်နှစ်ခုကို ဆွတ်ခူးရရှိ ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

□ အောင်ပွဲရမြန်မာမှ
အဆိုပါ အားကစားအဖွဲ့ကို အားကစားနှင့် လူငယ်ရေးရာဝန်ကြီး ဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးမျိုးလှိုင်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးများ၊ အားကစားနှင့် ကာယပညာဦးစီးဌာနမှ ညွှန်ကြားရေးမှူးများ၊ အားကစားနှင့် ကာယပညာသိပ္ပံ (ရန်ကုန်)မှ အားကစားသမားများနှင့် မြန်မာနိုင်ငံမသန်စွမ်းသူများ အားကစားအဖွဲ့ချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ ပြည်သူများက သောင်းသောင်းဖြဖြကြိုဆိုကြသည်။
မြန်မာမသန်စွမ်းအားကစားအဖွဲ့သည် (၁၁)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံမသန်စွမ်းအားကစားပြိုင်ပွဲတွင် ပြေးခုန်ပစ်အားကစားနည်းမှ ရွှေတံဆိပ်ကိုးခု၊ ငွေတံဆိပ်ခုနှစ်ခု၊ ကြေးတံဆိပ် ၁၁ ခု၊ ရေကူးအားကစား နည်းမှ ရွှေတံဆိပ်ငါးခု၊ ငွေတံဆိပ်သုံးခု၊ ကြေးတံဆိပ် နှစ်ခု၊ မသန်စွမ်း ဘောလုံးအားကစားနည်းမှ ကြေးတံဆိပ်တစ်ခု၊ အလေးမ အားကစား နည်းမှ ငွေတံဆိပ်နှစ်ခု၊ ကြေးတံဆိပ်နှစ်ခု၊ မြားပစ်အားကစားနည်းမှ ကြေးတံဆိပ်တစ်ခု စုစုပေါင်းဆုတံဆိပ် ၄၃ ခုရရှိပြီး မသန်စွမ်း ဘော်လီဘောနှင့် မျက်မမြင်တိုင်းဘောအားကစားမှာ ဆုတံဆိပ်များနှင့် လွဲချော်ခဲ့ရသည်။
(၁၂)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံမသန်စွမ်းအားကစားပြိုင်ပွဲကို ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဇွန်လတွင် အိမ်ရှင်အဖြစ် ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံက လက်ခံ ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်



ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုး၍ ဒေသများ ဝင်ငွေရရှိနိုင်သော Cash For Work စီမံကိန်းလုပ်ငန်းများ ကြည့်ရှု

ရေတာရှည် ဩဂုတ် ၈
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ၏ ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းများကို ဒေသခံပြည်သူများ ကိုယ်တိုင် ပါဝင်ဆောင်ရွက်ခြင်းအားဖြင့် လုပ်အားခဝင်ငွေရရှိနိုင်သည့် Cash For Work စီမံကိန်းကို ၂၀၂၂-၂၀၂၃ ခုနှစ် ပြည်ထောင်စုရန်ပုံငွေ ကျပ်သိန်း ၁၀၀ ဖြင့် ကျွဲရိုင်းပြင်ကျေးရွာ၌ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။
အဆိုပါစီမံကိန်းလုပ်ငန်းများ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက် သည့် ကျေးရွာတွင် ကျောက်ရောမြေ အရည်ပေ ၄၂၀၀၊ အကျယ် ၁၂ ပေ၊ ဒု ၆ လက်မ ခင်းခြင်းလုပ်ငန်းနှင့် အရည် ပေ ၁၅၀၀၊ အကျယ် နှစ်ပေ၊ အနက်နှစ်ပေရှိ ရေထုတ်မြောင်း တူးဖော်ပြီးစီးမှုလုပ်ငန်းများ ကို မြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန မြို့နယ် ဦးစီးမှူး ဦးရန်နိုင်ညွန့်နှင့် ဝန်ထမ်းများက ယနေ့မွန်းလွဲပိုင်းက ကွင်းဆင်းကြည့်ရှုသည်။ ဆက်လက်၍ ကျေးရွာကော်မတီဝင်များကို တွေ့ဆုံပြီး လမ်းပိုင်းကျောက်ရောမြေသားများကို လမ်းကြိုတစ်ဖြင့် ကြိုတင်ရန် လမ်းဘေးဝဲယာတစ်လျှောက် ရေတံမြောင်းများ တူးဖော် ရန်နှင့် သတ်မှတ်ကာလအတွင်း လုပ်ငန်းများပြီးစီးနိုင်ရေးအတွက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ကြရန် ဆွေးနွေးသည်။ ကျွဲရိုင်းပြင်ကျေးရွာသည် စစ်တောင်းမြစ်အနောက်ဘက်ဘေးကပ်လျက် လိပ်သို-ကရင်ချောင်း- ရေတာရှည် ကားလမ်းဘေးတွင် တည်ရှိပြီး အိမ်ထောင်စုပေါင်း ၁၇၄ စုရှိကြောင်း သိရသည်။ ကိုလွင်(ဆွာ)

ရွှေပြည်သာမြို့နယ် အခြေခံပညာကျောင်းများ၌ သွေးလွန်တုပ်ကွေးရောဂါ ကြိုတင်ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်

ရန်ကုန် ဩဂုတ် ၈
မိုးရာသီတွင် ဖြစ်ပွားတတ်သော သွေးလွန်တုပ်ကွေးရောဂါ ကြိုတင်ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများဖြစ်သော ရေစီး ရေလာကောင်းမွန်



စေရန်၊ ရေမြောင်းများတူးဖော်ခြင်း၊ ရေစည်၊ ရေအိုးများ၊ ရေအုတ်ကန်များ အတွင်း ခြင်နှင့် ပိုးလောက်လမ်းများ ပေါက်ပွားမှုမရှိစေရန် အဘိတ် ဆေးခတ်ခြင်းနှင့် ခြင်ဆေးမှုတ်ခြင်း၊ ခြင်ဆေးဖျန်းခြင်းများကို ယမန်နေ့ နံနက်ပိုင်းက ရွှေပြည်သာမြို့နယ် အမှတ်(၇)အခြေခံပညာအလယ်တန်း ကျောင်း၌ ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ရွှေပြည်သာမြို့နယ် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနအနေဖြင့် မြို့နယ်အတွင်းရှိ အခြေခံပညာစာသင်ကျောင်းများတွင် သွေးလွန် တုပ်ကွေးရောဂါဖြစ်ပွားမှု ကာကွယ်တားဆီးနိုင်ရေးအတွက် အဘိတ် ဆေးခတ်ခြင်းနှင့် ခြင်ဆေးမှုတ်ခြင်း၊ ခြင်ဆေးဖျန်းခြင်းများကို အဆိုပါ စာသင်ကျောင်း၌ ရွှေပြည်သာမြို့နယ် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြပြီး ကျန်အခြေခံပညာကျောင်းများ တွင် အပတ်စဉ် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ညဏ်ဟိန်း

အာဆီယံအနေဖြင့် ဒေသတွင်းငြိမ်းချမ်းရေး၊ တည်ငြိမ်ရေးနှင့် ရေရှည်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် စည်းလုံးညီညွတ်စွာရပ်တည်ရန် လိုအပ်ဟု ကမ္ဘောဒီးယားဝန်ကြီးချုပ် ပြောကြား

ဖနောင်ပင် ဩဂုတ် ၈

အရှေ့တောင်အာရှနိုင်ငံများအသင်း(အာဆီယံ)အနေဖြင့် ဒေသတွင်းငြိမ်းချမ်းရေး၊ တည်ငြိမ်ရေးနှင့် ရေရှည်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် အဓိကစိန်ခေါ်မှုများကို ကိုင်တွယ်ဖြေရှင်းရာတွင် စည်းလုံးညီညွတ်စွာ ရပ်တည်ရန်လိုအပ်ကြောင်း ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ် ဆမ်ဒက်ချ်ဟွန်ဆန်က ဩဂုတ် ၈ ရက်တွင် ပြောကြားခဲ့သည်။

ထို့ပြင် ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံသည် ဒေသတွင်းနှင့် ကမ္ဘာ့ငြိမ်းချမ်းရေး၊ တည်ငြိမ်ရေး၊ လုံခြုံရေးနှင့် ရေရှည်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးတို့အတွက် ဘုံစိန်ခေါ်မှုများကို ကိုင်တွယ်ဖြေရှင်းရာတွင် စည်းလုံးညီညွတ်မှုကို တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်ရန် ကတိပြုကြောင်း ၂၀၂၂ ခုနှစ်အတွက် အာဆီယံအလှည့်ကျဥက္ကဋ္ဌဖြစ်သူ ကမ္ဘောဒီးယားဝန်ကြီးချုပ် ဟွန်ဆန်က အာဆီယံနေ့အထိမ်းအမှတ်သို့ ပေးပို့

သည့် ရုပ်သံသတင်းစကားတစ်ရပ်တွင် ပြောကြားခဲ့သည်။

အာဆီယံအနေဖြင့် နှစ်နှစ်ကျော်ကြာဖြစ်ပွားလျက်ရှိသည့် ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါကို ကျော်လွှားနိုင်ရေးစီမံဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ကြောင်းနှင့် အဆိုပါ ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါသည် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေး၊ လူမှုအဖွဲ့အစည်း၊ စီးပွားရေးနှင့် ပြည်သူများ၏ နေ့စဉ်စားဝတ်နေရေးကို ထိခိုက်မှုရှိခဲ့ကြောင်း ကမ္ဘောဒီးယားဝန်ကြီးချုပ် ဟွန်ဆန်က ပြောကြားသည်။

အရှေ့တောင်အာရှ နိုင်ငံများအသင်း(အာဆီယံ)ကို ဘရူနိုင်း၊ ကမ္ဘောဒီးယား၊ အင်ဒိုနီးရှား၊ လာအို၊ မလေးရှား၊ မြန်မာ၊ ဖိလစ်ပိုင်၊ စင်ကာပူ၊ ထိုင်းနှင့် ဗီယက်နမ်တို့ဖြင့် ၁၉၆၇ ခုနှစ်တွင် စတင်ဖွဲ့စည်းခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ကိုးကား - ဆင်ဟွာ
ဘာသာပြန် - အလင်းသစ်



စပိန်နိုင်ငံ၌ တောမီးလောင်ကျွမ်းမှုကြောင့် မြေဟက်တာ ၄၀၀၀ ကျော် ပျက်စီးခဲ့ရ

မက်ဒရစ် ဩဂုတ် ၈
စပိန်နိုင်ငံ အနောက်မြောက်ပိုင်း၌ တောမီးလောင်ကျွမ်းမှု ခုနစ်ကြိမ်ဖြစ်ပွားခဲ့ခြင်းကြောင့် မြေဟက်တာ ၄၀၀၀ ကျော် ပျက်စီးခဲ့ကြောင်းနှင့် ဂါလီစီယာ ကိုယ်ပိုင် အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ၌ လက်ရှိအချိန်အထိ တောမီးလောင်ကျွမ်းမှု ဖြစ်ပွားနေဆဲဖြစ်

ကြောင်း ဒေသဆိုင်ရာမီးသတ်အဖွဲ့အစည်းများက ပြောသည်။
လက်ရှိတွင် အေကိုရူနာမြို့အနီးတွင် ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် အကြီးမားဆုံးသော တောမီးလောင်ကျွမ်းမှုကြောင့် မြေဟက်တာ အနည်းဆုံး ၂၀၀၀ ပျက်စီးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါ တောမီး

လောင်ကျွမ်းမှုကြောင့် သေဆုံးဒဏ်ရာ ရရှိသူမရှိသော်လည်း လူပေါင်း ၇၀၀ အား ဘေးလွတ်ရာသို့ ရွှေ့ပြောင်းပေးခဲ့ရကြောင်း သိရသည်။

ဩဂုတ် ၆ ရက်တွင် Copernicus အမည်ရှိ ဂြိုဟ်တုက ဖမ်းယူရရှိသော အချက်အလက်များအရ ယခုနှစ်အတွင်း စပိန်နိုင်ငံ၌ အပူချိန်စံချိန်တင် အမြင့် တက်ဆုံးအချိန်ဖြစ်သည့် နွေရာသီကာလ အတွင်း မြေဟက်တာ ၂၃၀၀၀ ခန့် တောမီးလောင်ကျွမ်းမှု ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ထို့ကြောင့် စပိန်နိုင်ငံ ဗဟိုအစိုးရသည် အနာဂတ်ကာလတွင် တောမီးလောင်ကျွမ်းမှုများကို ကြိုတင်ကာကွယ်နိုင်ရေး အကူအညီပေးနိုင်ရန် ဥပဒေသတစ်ရပ်ကို ဩဂုတ် ၈ ရက်တွင် အတည်ပြုခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ကိုးကား - ဆင်ဟွာ
ဘာသာပြန် - အလင်းသစ်



ပြင်သစ်နိုင်ငံ၌ လေးကြိမ်မြောက်အပူလှိုင်းအတွက် ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်

ပါရီ ဩဂုတ် ၈
ပြင်သစ်နိုင်ငံတွင် မိုးခေါင်မှုများ ဖြစ်ပွားလာခြင်းနှင့်အတူ လေးကြိမ်မြောက် အပူလှိုင်း ဝင်ရောက်လာမည့်အရေးအတွက် ပြင်ဆင်နေကြောင်း သိရသည်။
မြင့်တက်နိုင်
နိုင်ငံအတွင်း ယခုအကြိမ်ဝင်ရောက် လာမည့်အပူလှိုင်းသည် ဒေသအများ အပြားကို တိုက်ခတ်မည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် အပူချိန် ၃၄ မှ ၃၇ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်အထိ

မြင့်တက်နိုင်ကြောင်း မိုးလေဝသ ချန်နယ် လာချန်မီတိုးက ပြောသည်။
ဩဂုတ် ၈ ရက်မှစတင်၍ မော်ရိုကို နိုင်ငံမှ စတင်ဝင်ရောက်လာမည့် အပူလှိုင်းသည် ပြင်သစ်နိုင်ငံသို့ ရောက် ရှိလာမည်ဖြစ်ပြီး ပြင်သစ်နိုင်ငံအတွင်း ပူပြင်းသည့် ရာသီဥတုကို ခံစားရမည်ဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။
နိုင်ငံအတွင်း ယခုတိုက်ခတ်လာ မည့် အပူလှိုင်းသည် တောင်ပိုင်းမှ စတင်

ဝင်ရောက်လာမည်ဖြစ်ပြီး နိုင်ငံအလယ် ပိုင်းမှတစ်ဆင့် မြောက်ပိုင်းသို့ ရောက်ရှိ မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ယခုနိုင်ငံ အတွင်း ဝင်ရောက်လာမည့် အပူလှိုင်း ကြောင့် မိုးခေါင်မှုအများအပြားဖြစ်လာ မည်ဖြစ်ပြီး တောမီးလောင်ကျွမ်းမှုများ လည်း ဖြစ်လာမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရ သည်။

ကိုးကား - စီဂျီတီအင်န်
ဘာသာပြန် - စိုးသူရ



တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူပေါင်း ၂၀ ဒသမ ၅ သန်းကျော်ရှိလာ

ဆိုးလ် ဩဂုတ် ၈
တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံ၌ လွန်ခဲ့သည့်တစ်ရက်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ၅၅၂၉ ဦး ထပ်မံတွေ့ရှိခြင်းကြောင့် နိုင်ငံတစ်ဝန်းတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူပေါင်း ၂၀၅၄၄၂၀ ရှိလာကြောင်း တောင်ကိုရီးယားကျန်းမာရေး အာဏာပိုင်များက ယနေ့ပြောကြားသည်။

တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံ၌ လွန်ခဲ့သည့်တစ်ရက်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူများအနက် ၄၈၂ ဦးသည် ပြည်ပမှ ပြန်လည်ရောက်ရှိလာသူများအနက် ကူးစက်ခံရသူများဖြစ်ကြောင်းနှင့် ကျန်ရှိသူများသည် ပြည်တွင်း၌ ကူးစက်ခံရ သူများဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ထို့ပြင် တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံ၌ လွန်ခဲ့သည့်တစ်ရက်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် သေဆုံးသူ ၂၉ ဦး ထပ်မံတွေ့ရှိခြင်းကြောင့် သေဆုံးသူပေါင်း ၂၅၂၉ ဦးရှိလာကြောင်း တောင်ကိုရီးယားကျန်းမာရေးအာဏာပိုင်များက ပြောသည်။

အဆိုပါ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် သေဆုံးသူအရေအတွက်သည် တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံတစ်ဝန်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူပေါင်း၏ သုည ဒသမ ၁၂ ရာခိုင်နှုန်းရှိကြောင်း သိရသည်။

ကိုးကား - ဆင်ဟွာ
ဘာသာပြန် - အလင်းသစ်



ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ၌ တစ်ရက်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ ၁၃၈၁ ဦး ထပ်မံတွေ့ရှိ

ဟနွိုင်း ဩဂုတ် ၈
ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ၌ တစ်ရက်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ၁၃၈၁ ဦး ထပ်မံတွေ့ရှိပြီး ယခုရောဂါ ထပ်မံကူးစက်ခံရသူများသည် ပြည်တွင်းတွင် ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူများဖြစ်ကြောင်း ကျန်းမာရေးဝန်ကြီး ဌာနက ပြောသည်။

နိုင်ငံအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူပေါင်း ၁၁၃၄၇၅၁၈ ဦးရှိပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် သေဆုံးသူ ၄၃၀၉၄ ဦးရှိကြောင်း သိရသည်။

ကိုးကား - ဆင်ဟွာ၊ ဘာသာပြန် - စိုးသူရ

ရန်ကုန်မြို့နှင့် မန္တလေးမြို့အတွက် ရည်ညွှန်းလက်ကားဈေးနှုန်းများနှင့် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် မြို့တော်များအတွက် ရည်ညွှန်းလက်လီဈေးနှုန်းများ

၉-၈-၂၀၂၂

ကျပ်/လီတာ

Table with 17 columns: Fuel (လက်လီဈေးနှုန်း), ရန်ကုန်, မန္တလေး, နေပြည်တော်, ပဲခူး, မကွေး, ထားဝယ်, မုံရွာ, ပုသိမ်, မြစ်ကြီးနား, စစ်တွေ, ဘားအံ, မော်လမြိုင်, လားရှိုး, တောင်ကြီး, လွိုင်ကော်, ဟားခါး, ကျိုင်းတုံ. Rows include 92 Ron, 95 Ron, HSD (500 ppm), HSD (50 ppm), and HSD (10 ppm).

ကျပ်/လီတာ

Table with 3 columns: Fuel (လက်ကားဈေးနှုန်း), ရန်ကုန်, မန္တလေး. Rows include 92 Ron, 95 Ron, HSD (500 ppm), HSD (50 ppm), and HSD (10 ppm).

မှတ်ချက်။ (၁) MOPS ဈေးနှုန်းပေါ်တွင် အခြေခံတွက်ချက်ထားခြင်းဖြစ်ပါသည်။ (၂) သုံးစွဲသူမိဘပြည်သူများအနေဖြင့် စက်သုံးဆီများဝယ်ယူသုံးစွဲရာတွင် ကျေနပ်မှုမရှိပါက ကော်မတီ၏ အောက်ဖော်ပြပါဖုန်းနံပါတ်များသို့ လုံခြုံစိတ်ချစွာဖြင့် သတင်းပေး တိုင်ကြားနိုင်ပါကြောင်း အသိပေးအပ်ပါသည်။

၀၆၇- ၄၀၉၈၈၁၊ ၀၉-၆၉၉၆၁၁၁၁၆
၀၆၇- ၄၁၁၂၉၊ ၀၉-၄၄၀၄၃၃၅၃၃

စက်သုံးဆီတင်သွင်းသိုလှောင်ဖြန့်ဖြူးခြင်းလုပ်ငန်းကြီးကြပ်ရေးကော်မတီ

Monkeypox (ဖျော့ကျော့ကျော့) မိမိကစ၍ ကာကွယ်ပါ။ ရောဂါကူးစက်နိုင်ခြေရှိသည့် နည်းလမ်းများ: Monkeypox မိုင်းရပ်စ်ရောဂါပိုးကူးစက်ပေးရသည့် တောရိုင်းတိရစ္ဆာန်များ သို့မဟုတ် လူ၏ အနာများ၊ အညစ်အကြေးများနှင့် တိုက်ရိုက်ထိတွေ့မှုမှ ကူးစက်ခြင်း။ ကာကွယ်နိုင်မည့် နည်းလမ်းများ: လက်ကို ဆပ်ပြာနှင့် ရေ သို့မဟုတ် အယ်လ်ကိုဟော အနည်းဆုံး(၆၀)٪ ပါဝင်သော ရေမလိုလက်သန့်စင်ဆေးရည်အသုံးပြု၍ စနစ်တကျ ဆေးကြောပါ။

ရမည်းသင်းမြို့နယ်အတွင်း၌ မိုးစပါး ၄၉၂၆၉ ဧက စိုက်ပျိုးရန် လျာထား

ရမည်းသင်း ဩဂုတ် ၈ ၂၀၂၂-၂၀၂၃ ခုနှစ်တွင် မန္တလေး တိုင်းဒေသကြီး ရမည်းသင်း မြို့နယ် အတွင်း၌ မိုးစပါး ၄၉၂၆၉ ဧက စိုက်ပျိုးရန် လျာထားကြောင်း ရမည်းသင်းမြို့နယ် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။ ထိုသို့ ရမည်းသင်းမြို့နယ် အတွင်း မိုးစပါးစိုက်ပျိုးရာတွင် ယခုအခါ ဆည်ရေသောက် စိုက်ဧက ၂၀၄၇ ဧက၊ မိုးကောင်းသောက်စိုက်ဧက ၁၉၀၂၆ ဧက စုစုပေါင်း ၂၁၀၇၃ ဧက စိုက်ပျိုးပြီးဖြစ်၍ လျာထားဧက၏ ၄၂ ဒသမ ၇၇ ရာခိုင်နှုန်း စိုက်ပျိုးပြီးဖြစ်သည်။



အများအားဖြင့် မနောသုခ၊ ဧရာမင်၊ ထွန်းသူခနင့် တောင်ယာ စပါးမျိုးတို့ကို စိုက်ပျိုးကြသည်။ စိုက်ပျိုးရန် ကျန်သောလယ်မြေများတွင်လည်း စိုက်ပျိုးရေးရရှိမှု အပေါ် မူတည်၍ စဉ်ဆက်မပြတ် စိုက်ပျိုးလျက်ရှိကြသည်။

ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်အခြေအနေ

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၈ သော လေဖိအားနည်းရပ်ဝန်းသည် နောက် ၂၄ နာရီ ယနေ့ ညနေ ၅ နာရီခွဲအချိန်တိုင်းထွာချက်များအရ ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော် အနောက်မြောက်ပိုင်းနှင့် ယင်းနှင့်ဆက်စပ်လျက်ရှိသော အိန္ဒိယနိုင်ငံ ဩရိသာပြည်နယ်ကမ်းခြေ- အင်ဒရာပရာဒေ့ရှ်မြောက်ပိုင်းကမ်းခြေနှင့် ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော် အနောက်အလယ်ပိုင်းတို့တွင် ဖြစ်ပေါ်နေသော အေးကောင်းသော လေဖိအားနည်းရပ်ဝန်းသည် ဆက်လက်တည်ရှိနေသည်။ အဆိုပါ အေးကောင်းသော လေဖိအားနည်းရပ်ဝန်းသည် နောက် ၂၄ နာရီအတွင်း ပိုမိုအေးကောင်းလာကာ မုန်တိုင်းငယ် အဖြစ်သို့ရောက်ရှိပြီး အနောက်-အနောက်မြောက်ဘက်သို့ ဆက်လက်ရွေ့လျား၍ အိန္ဒိယနိုင်ငံ ဩရိသာပြည်နယ်အနီးမှ ဖြတ်ကျော်ဝင်ရောက်နိုင်သည်ဟု ခန့်မှန်းရသည်။

နောက်နှစ်ရက်အတွက် ခန့်မှန်းချက် ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ကရင်ပြည်နယ်နှင့် မွန်ပြည်နယ်တို့တွင် မိုးဆက်လက် ပိုနေမည်။ မိုး/လေ

ကြေးမုံသတင်းစာ စာဖတ်ပရိသတ်များ စာပေရသစုံ ခံစားဖတ်ရှုနိုင်ရန်အတွက် အခန်းဆက်ဝတ္ထုရှည်ကဏ္ဍကို ဖော်ပြပေးလျက်ရှိရာ စာရေးဆရာ မောင်သိန်းဆိုင်၏ ရေနံသခင်ခင်ကြီး အခန်းဆက်ဝတ္ထုရှည်ကို အပတ်စဉ် တနင်္လာနေ့မှ သောကြာနေ့အထိ ဖော်ပြပေးသွားမည် ဖြစ်ပါသည်။

ယမန်နေ့မှအဆက်

သူသည် အိန္ဒိယသို့အပြီးပြန်ရန် ငြင်းဆန်သူ၊ မြန်မာပြည်၌သာ အရိုးထုတ်မည့်သူဖြစ်သည်။ ဟိုစဉ်က ရေနံမြေအလုပ်သမား။ ယခု အသက်ကြီးပြီ။ သို့သော် သူ့ကို ရိပ်သာမှာ မာလီ ပြန်ခန့်ထားသည်။ လစာ ပေးထားသည်။

၁၃၀၀ ပြည့် အရေးတော်ပုံ၏ ကျေးဇူးတရားနှင့် နောင်လူတို့၏ ကျေးဇူးတရား သိတတ်တုံ့ပြန်မှုကို သခင်ဆာမိအပါအဝင် လုပ်သားမြောက်မြားစွာတို့ ခံစားခွင့်ရနေသည်ကို မြင်တွေ့နေရပေသည်။

ချောက်ကို နေ့အခါမှာ ကြည့်မြင်ရသည်ထက် ညအခါမှာ ကြည့်မြင်ရခြင်းက ပိုမိုလှပသည်ဟု ထင်သည်။ နွယ်နွယ်ထွန်းတို့ တည်းခိုသောအိမ်မှာ ကုန်းအမြင့်တွင်ရှိသည်။ ထို့ကြောင့်လည်း အပေါ်စီးမှ ကြည့်မြင်ရသည်သို့ ဖြစ်နေသည်။

ရှုခင်းသည် လေယာဉ်ပေါ်မှ မြင်တွေ့ရသည့် ရှုခင်းမျိုးဖြစ်နေသည်။ သီတင်းကျွတ်၊ တန်ဆောင်တိုင် စသောအခါကာလမှာ မီးများ ထွန်းညှိထားသည့် သဖွယ်၊ မီးစောင်းတန်း အသွယ်သွယ်ပမာဖြစ်နေသည်။ စလေဓာတ်မြေဩဇာစက်ဘက်သို့ လှမ်းကြည့်လိုက်လေတော့လည်း မာကျူရီမီးတို့ဖြင့် တန်ဆာဆင်ထားသော မီးမျှော်စင်ကိုမြင်တွေ့ရသည်။

နွယ်နွယ်ထွန်း အနှစ်ခြိုက်ဆုံးမှာ ချောက်ဘက်မှနေ၍ လမ်းရွာဘက်ကမ်းကို လှမ်းမြင်ရသော ရှုခင်းပင်ဖြစ်သည်။ ဧရာဝတီမြစ်အတွင်း ကမ်းပါးဆယ်၍ ရေနံတူးယူခဲ့သည်။ သို့ဖြင့် ဧရာဝတီတစ်ဖက်ကမ်း၌ ကျောက်စီကမ်းပါးနှင့် ယင်းအထက်မှ ရေနံစင် အစီအရီကို တွေ့ရ သည်။

နွယ်နွယ်ထွန်းတို့သည် ပုံတောင်ဘုရားသို့ တက်ရောက်ဖူးမြော်ကြသည်။ ရှင်မဟာရဋ္ဌသာရသည် ပုံတောင်နိုင်မော်ကွန်းကို သည်မှာ နေနားရေးသားခဲ့သည်ဟု အဆိုရှိသည်။

ဦးခင်မောင်ညွန့်က ရေနံမြေနှင့် ပတ်သက်သော သိမှတ်ဖွယ်ရာ စကားအချို့ကို ပြောကြားခဲ့သည်။

ဦးခင်မောင်ညွန့်၏ စကားများအရ မြန်မာပြည်၏ အနာဂတ်မျှော်လင့်ချက်သည် ရေနံပေါ်၌ အများအားဖြင့် တည်နေသည်ဟု သိရသည်။ အတိအကျတော့



မဟုတ်။ ထင်ကြေးများအရ ဟိမဝန္တာမှ စတင်စီးဆင်းခဲ့သော ရေနံကြောကြီးသည် မြန်မာပြည်မြေလွှာအောက်တွင် ရှိသည်။ အိုင်ထွန်းနေသည်။ ပြည်တောင်တန်းနှင့် ရခိုင်ကမ်းရိုးတန်းတစ်လျှောက်တွင် ရေနံကြောများ လူ့သွေးကြောနယ်ယျက်ဖြာနေသည်။ ယင်းရေနံကြောများသည် မြန်မာပြည်ကိုဖြတ်ကာ အင်ဒိုနီးရှားသို့တိုင် ပေါက်ရောက်သွားသည်။ အင်ဒိုနီးရှားသည် ရေနံကို အထူးတလည်ကြိုးစားထုတ်ယူရရှိနေသည်။ မြန်မာပြည် အနေနှင့်လည်း တစ်နေ့ထက်တစ်နေ့ ရေနံကို ပိုမိုထုတ်ယူနိုင်ရန် ကြိုးစားနေသည်။ မန်း၊ ရွှေပြည်သာ၊ စခန်းကြီး စသည်တို့တွင် ရေနံတွင်းသစ်များ၊ အစမ်းတွင်းများ ပေါ်ပေါက်လာကာ ရေနံထွက်ရှိနေပြီ ဖြစ်သည်။ မြေပြင်ဆိုင်စစ်တိုင်းတာရေးနှင့် ကမ်းလွန်

ပင်လယ်ပြင်တို့၌ အဏ္ဏဝါဆိုင်စစ်တိုင်းတာရေးလုပ်ငန်းများ တိုးချဲ့လုပ်ကိုင်လျက်ရှိသည်နှင့်အမျှ ရေနံတွင်းသစ်ပေါင်း မြောက်မြားစွာ ပေါ်ထွန်းလာရတော့မည်မှာ သေချာသည်။

အကယ်၍ ဟိမဝန္တာမှ စတင်စီးဆင်းလာသည်ဆိုသော ရေနံကြောများ မြန်မာ့မြေအောက်၊ ရေအောက်တွင် ရှိသည်၊ ရေနံတို့ အိုင်ထွန်းနေသည် ဟူသော အတွေးသာ မှန်ကန်ပါက မြန်မာပြည်သည် ရေနံတစ်ခုတည်းဖြင့် ကူဝိတ်၊ ဆော်ဒီအာရေးဗီးယား စသောနိုင်ငံများကဲ့သို့ ချမ်းသာကြွယ်ဝသော နိုင်ငံအဖြစ်သို့ နေ့ချင်းညချင်း ရောက်ရှိနိုင်သည်။ ထိုအခါတွင် ပြည်တော်သာစီမံကိန်းကြောင့် မဟုတ်သော်လည်း လူတစ်ကိုယ်တိုက်တစ်လုံး၊ ကားတစ်စီး၊ ဝင်ငွေ ၈၀၀ လောက်ကို ပျော့ပျော့နှင့် ရနိုင်မည်ဟု

စိတ်ကူးယဉ်နိုင်ကြပေမည်။

“သိုက်စာဖတ်ရာ နားထောင်ပါ ဥစ္စာရန်းနီး” ဟူသော စကားရှိသည်။ ရေနံနှင့် ပတ်သက်၍ ကြားသိရသော စကားများမှာ ယင်းသို့ပင်ဖြစ်သည်။ တက်ကြွအားရဖွယ် ကောင်းလှသည်။ ရေနံသည် မြန်မာပြည်၏ မကုန်ခန်းနိုင်သော ဘဏ္ဍာသိုက်ပင်ဖြစ်သည်။

သို့တိုင်အောင် သိုက်သမိုင်းဝတ္ထုများကဲ့သို့ ဒဏ္ဍာရီဆန်ခြင်းကား မရှိပါချေ။ ပကတိ လက်တွေ့အမြင်တွင်ပင် သိုက်အောင်သောကိစ္စတို့ ရှိနေသည်။

ဥပမာ မြန်အောင်ရေနံမြေကိုပင် ကြည့်။ ယခင်က ထန်းတောညိုညိုတွင် ကွင်းပြောင်ပြောင်ကိုသာ မြင်တွေ့ခဲ့ရသော မြေအပြင်တွင် ယခုအခါ ရေနံတွင်းများ အလျှိုအလျှို ပေါ်ပေါက်လာသည်။ ယခင်က သည်မြေသည် သည်မျှတန်ဖိုးကြီးမားလိမ့်မည်၊ မြေအောက်မှာ သည်မျှအဖိုးတန်သော သယံဇာတများ သိုမှီးထားလိမ့်မည်ဟု မည်သူကမျှ မထင်ခဲ့။ သည်နယ်တစ်ဝိုက်မှ ရှေးကျသော ပုဂ္ဂိုလ်အချို့တို့ကလည်း သည်မြေသို့ ရေနံရှာဖွေရန် လာသည်ဆိုသောအခါ “သိုက်စာဖတ်ရာ နားထောင်ပါ ဥစ္စာရန်းနီး” ဟူသောစကားဖြင့် ပြက်ရယ်ပြုမိခဲ့ကြသည် အမှန်ပင်။ သို့သော် ယခုမူ တကယ် ဥစ္စာသိုက် ပေါ်ပေါက်လာရချေသည်။ စလန်ဘာဂျာ၊ ဘူမိဗေဒနှင့် ရေနံ

တွင်းတူး အင်ဂျင်နီယာ စသော သိုက်ဆရာတို့သည် ကဝေများနယ် ပညာကြွယ်ကြပါပေသည်။ အံ့ဩချီးမွမ်းကြရလေပြီ။ ထန်းတောညိုတို့ အကြား၊ လယ်ကွင်းတို့အလယ်၌ ရေနံတွင်းတို့ အလျှိုအလျှို ပေါ်ပေါက်လာသည်ကိုလည်း မျက်မြင်တွေ့ကြရပြီ။ မီးရှို့ထားသော ဓာတ်ငွေ့တွင်းတို့မှ ထိန်လင်းသော မီးရောင်များကို တွေ့ကြရပြီ။ မြန်အောင်ရေနံမြေ၌ ၁၉၆၉ ခုနှစ် ပတ်ဝန်းကျင်က တွင်းပေါင်း ၅၈ တွင်း တူးခဲ့ရာ ၄၄ တွင်းအောင်ခဲ့သည်။ ၁၀ တွင်းကို ယာယီပိတ်ထားခဲ့သည်။ ခြောက်တွင်းက လေတွန်းကန်အား များသည်။ အန္တရာယ်မကင်း၍ ပိတ်ရသည်။ လေးတွင်းက ထွက်အားနည်းသည်။ ရသောရေနံနှင့် စုပ်ခ မမျှ၍ ပိတ်ရသည်။ သုံးတွင်းက ရေအားသန်သည်။ တစ်တွင်းကို ရေလွှမ်းစီမံကိန်းအတွက် ထားရသည်။ တွင်းအောင်စက တစ်နေ့ အထွက်နှုန်း ပီပီ ၈၀၀၀ ဖြစ်သည်။ နောက်တော့ ပျမ်းမျှ ၇၂၀၀ ထွက်သည်။ ရေနံက အပါးစား။ ချောက်၊

ရေနံချောင်း ရေနံမြေတို့မှထွက်ရှိသော ရေနံထက် အမျိုးအစား ကောင်းသည်။ ယင်းဒေသမှ ထွက်သောရေနံက အထူးစား။ ရေနံအထူးစားသည် ဖယောင်းများသည်။ ရေနံအပါးစားက ဖယောင်းအထွက်နည်းသည်။ ရေနံတစ်ပီပီကို စရိတ်စက နုတ်ပြီး တန်ကြေး ကျပ် ၂၀ ထား။ မြန်အောင်ရေနံမြေမှ ထွက်သမျှ ရေနံကြောင့် တိုင်းပြည်ဘဏ္ဍာတော်စာရင်းတွင် တစ်နေ့လျှင် ငွေကျပ် တစ်သိန်းလေးသောင်းကျော် သပိတ်ဝင်အိတ်ဝင် ဖြစ်လာရချေသည်။ တစ်လတွင် လေးသန်းကျော် ဖြစ်သည်။

ရေနံချောင်းနှင့် ချောက်ရေနံမြေတို့

အကြောင်းကို ကြားသိရသည်ကမူ ဝမ်းနည်းဖွယ် ကောင်းနေသည်။ ယင်းဒေသရှိ ရေနံတွင်းတို့မှာ ရေနံအထွက်နှုန်း ကျဆင်းနေပြီဖြစ်သည်။ အဆီခန်း၊ အသားကုန်နေသော သူအိုတို့နှင့် ပမာတူနေသည်။ အဘွားအို၏ နို့ပျဉ်းကျများ လိုဖြစ်နေသည်။ ရေနံတွင်း မည်ကာမတ္တများ ဖြစ်နေကြပေပြီ။ စင်စစ် အိုလည်း အိုမင်းလှပြီဖြစ်သည်။ သည်ကြား ဒုတိယကမ္ဘာစစ်အတွင်းက အရင်းရှင်များ မြေလှန်စနစ်ဖြင့် ဖျက်ဆီးခဲ့ကြရာမှ ရရှိခဲ့သော ဒဏ်ရာဒဏ်ချက်များကြောင့် နာတာရှည် လူမမာများလို ဖြစ်နေကြပေ သည်။

သို့တိုင်အောင် ချောက်ရေနံမြေမှ ပုဂ္ဂိုလ်အချို့တို့သည်ကား သည်မြေသည်ဒေသ၌ ရေနံပေါကြွယ်ဆဲဟုပင် အထင်ရှိကြသည်။ ငယ်ရွယ်ပျိုမျစ်အသစ်အသစ်သော တွင်းတို့ကို ဖွားမြင်စေသလို အဘွားအိုအားလည်း ဆေးကုစေချင်ကြပေသည်။ တစ်လောကပင် ဓာတ်မြေဩဇာစက်အတွက် ဓာတ်ငွေ့တွင်းတူးရာမှ မမျှော်လင့်ဘဲ ရေနံတစ်နေ့ ပီပီ ၂၀၀ ထွက်သည့် တွင်းတစ်တွင်း ပေါ်ပေါက်လာသည်။ ဤသည်မှာ သည်နယ် သည်ဒေသ၌ ရေနံမခန်းသေး၊ မကန်းသေးသည့် အကြောင်းကို ပြသည်ဟု ထင်ကြသည်။ သို့သော် ယင်းတွင်းမှာ ကုလားထိုင်ပေါ်က ဆရာကြီးများ၏ အမိန့်ကြောင့် ပြန်ပိတ်လိုက်ရသည်ဟု အဆိုရှိသည်။ အကြောင်းက သည်သို့ ဖြစ်သည်။ ဓာတ်မြေဩဇာစက်အတွက် ဓာတ်ငွေ့တွင်း တူးသည်။ မမျှော်လင့်ဘဲ အထွက်သန်သည့် ရေနံတွင်းကို တွေ့ရသည်။ လိုသည်မှာ ရေနံမဟုတ်။ ဓာတ်ငွေ့သာ ဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် ယင်းတွင်းကို ပိတ်ရမည်ဟု အမိန့်ရှိသည်။ နှမြောလှစွာနှင့် ပိတ်ခဲ့ရသည်။ တွင်းတစ်တွင်း တူးသည်ဆိုသည်မှာ လွယ်ကူသောကိစ္စမဟုတ်။ ငွေ သိန်း ၃၀ မှ သိန်း ၄၀ အကြား၊ ထိုထက်များချင်လည်း များ၍ ကုန်ကျသည်။ တွင်းကို ပိတ်လိုက်ရသည်ဆိုပါက ဘဏ္ဍာငွေ အလဟဿဖြစ်ရမည်။ ရေနံတွင်းအဖြစ်နှင့်ပင် ရေနံဆက်လက် ထုတ်ယူစေချင်သည်။ ဤသည်ကို အလုပ်သမားကောင်စီနှင့် ညှိနှိုင်း၍ အထက်သို့ တင်ပြကြသည်။ ထိုအခါကျမှ ရေနံထုတ်ယူစေ အမိန့်ရသည်။ သို့သော် ရေနံပြန်လည်ထုတ်ယူသောအခါ၌ကား ပီပီ ၅၀ ပင် မထွက်ချင်တော့။

မည်သို့ပင်ဆိုစေ ရေနံနှင့်ပတ်သက်ရာ ပတ်သက်ကြောင်းတို့ကို ကြားသိရသည်မှာ ကျောက်စိမ်း၊ နီလာ၊ ပတ္တမြား စသော ရတနာတွင်းတူးသူတို့ကဲ့သို့ မျှော်လင့်ချက်လှလှ ရရှိစေသည်လည်းအမှန်။ ထိုထိုးထားသူတစ်ယောက် အိပ်မက်ကောင်း မြင်မက်သည့်ပမာ စိတ်ကူးယဉ်စရာကောင်းလှသည်လည်း အမှန်ပါပင်။

X X X X X
ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်။

ဆရာမောင်သိန်းဆိုင်၏ “ရေနံသခင်ခင်ကြီး” စာအုပ်အား စာရေးသူ၏ မိသားစု ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် ကူးယူဖော်ပြခြင်းဖြစ်ပါသည်။ စာတည်း

ဓာတ်မြေဩဇာစက်အတွက် ဓာတ်ငွေ့တွင်းတူးရာမှ
မမျှော်လင့်ဘဲ ရေနံတစ်နေ့ ပီပီ ၂၀၀ ထွက်သည့် တွင်းတစ်တွင်း ပေါ်ပေါက်လာသည်။
ဤသည်မှာ သည်နယ် သည်ဒေသ၌ ရေနံမခန်းသေး၊ မကန်းသေးသည့်အကြောင်းကို
ပြသည်ဟု ထင်ကြသည်။ သို့သော် ယင်းတွင်းမှာ ကုလားထိုင်ပေါ်က ဆရာကြီးများ၏
အမိန့်ကြောင့် ပြန်ပိတ်လိုက်ရသည်ဟု အဆိုရှိသည်။ အကြောင်းက သည်သို့ ဖြစ်သည်။
ဓာတ်မြေဩဇာစက်အတွက် ဓာတ်ငွေ့တွင်း တူးသည်။
မမျှော်လင့်ဘဲ အထွက်သန်သည့် ရေနံတွင်းကို တွေ့ရသည်။
လိုသည်မှာ ရေနံမဟုတ်။ ဓာတ်ငွေ့သာဖြစ်သည်။
ထို့ကြောင့် ယင်းတွင်းကို ပိတ်ရမည်ဟု အမိန့်ရှိသည်။
နှမြောလှစွာနှင့် ပိတ်ခဲ့ရ . . .

ကမ္ဘာပေါ်ရှိ ထိုင်တော်မူကျောက်ဆစ်ပုဒ္ဒရုပ်ပွားဆင်းတုတော်များအနက် ဉာဏ်တော်အမြင့်ဆုံးဖြစ်လာမည့် မာရဝိဇယပုဒ္ဒရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး တည်ဆောက်ပူဇော်ခြင်းလုပ်ငန်းများတွင် အလှူငွေထည့်ဝင်လှူဒါန်းနိုင်ရေးနှိုးဆော်ခြင်း



ကျောက်စာရုံစေတီ(၁၂ x ၁၂ x ၁၈)ပေ ၁ ဆူ တန်ဖိုး- ၂၇၉ သိန်း



မုဝလိန္ဒစေတီ

၁။ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် ဦးဆောင်သည့် (၇)ရက်သား၊ သမီး၊ ဘုရားဒါယကာ၊ ဒါယိကာမတို့က မာရဝိဇယပုဒ္ဒရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးအား မြန်မာနိုင်ငံတွင် ထေရဝါဒပုဒ္ဓသာသနာတော်ထွန်းလင်းတောက်ပလျက်ရှိသည်ကို ကမ္ဘာကိုပြသရန်၊ တိုင်းပြည်အေးချမ်းသာယာမှုရှိစေရန်၊ ရုပ်ပွားတော် မြတ်ကြီးအား ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပဘုရားဖူးများလာရောက်ခြင်းဖြင့် ဒေသတိုးတက်စည်ကားမှုကို အထောက်အကူဖြစ်စေရန်၊ နိုင်ငံတော်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအား အထောက်အကူဖြစ်စေရန် ရည်သန်လျက် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်၊ ဒက္ခိန္ဒာသီရိမြို့နယ်အတွင်း၌ သာသနာတော်ထုံး၊ ရုပ်ပွားဆင်းတုတော်ထုံး၊ မြန်မာ့ရိုးရာတည်ထုံးများနှင့်အညီ တည်ဆောက်ပူဇော်လျက် ရှိပါသည်။

၂။ မာရဝိဇယပုဒ္ဒရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများအား တပ်မတော်(ကြည်း၊ ရေ၊ လေ)မိသားစုများ၊ စေတနာရှင်များ၊ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတို့၏ စုပေါင်းလှူဒါန်းမှုဖြင့် အောက်ပါအတိုင်းတည်ဆောက်ပူဇော်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်-

စဉ်	လှူဒါန်းနိုင်သည့်အမျိုးအစား	တန်ဖိုး (ကျပ်သိန်း)	လှူဒါန်းနိုင်သည့် အရေအတွက်	လှူဒါန်းပြီး အရေအတွက်	လှူဒါန်းရန်ကျန်ရှိ အရေအတွက်	စဉ်	လှူဒါန်းနိုင်သည့်အမျိုးအစား	တန်ဖိုး (ကျပ်သိန်း)	လှူဒါန်းနိုင်သည့် အရေအတွက်	လှူဒါန်းပြီး အရေအတွက်	လှူဒါန်းရန်ကျန်ရှိ အရေအတွက်
၁။	ကျောက်စာရုံစေတီ ၁ ဆူ(ပိဋကတ်သုံးပုံ မြန်မာပိဋိနှင့် ရိုမန်အင်္ဂလိပ် ၂ ချပ်ပါ)	၂၇၉.၀၀	၇၂၀ ဆူ	၃၃၃ ဆူ	၃၈၇ ဆူ	၁၃။	ကြွေပြား ၁ ကျင်းနှုန်း	၂.၀၀	၁၇၃၆.၀၈ ကျင်း	၁၂၂ ကျင်း	၁၆၁၄.၀၈ ကျင်း
၂။	သာသနာ့ဗိမာန်တော်(သိမ်တော်ကြီး)(၂၈၀x၂၀၅)ပေ	၄၀၀၀၀	၁ လုံး	၁	၁	၁၄။	မုဝလိန္ဒစေတီ	၁၀၅၁၉.၀၀	၁ ကန်	၁၅၀၀ သိန်း	၉၀၁၉ သိန်း
၃။	ရေပန်းအသေး(အချင်း ၁၅ ပေ၊ အမြင့် ၉ ပေ)	၈၀၅.၀၀	၁၈ ခု	၁	၁၇	(က)	အဝင်မုခ်အဆောက်အဦ စကျင်မြန်မာမှု လုပ်ငန်း(အတွင်းမီးအပါ)	၃၅၃၆.၀၀	၁ ခု	-	၁
၄။	High Mast မီးတိုင် (၂၀ မီတာ) ၁ တိုင်လျှင်	၄၉၄.၀၀	၉ တိုင်	၁	၈	(ခ)	ရေကန်ဆောက်လုပ်ခြင်း(၃၁၅ ပေ x ၂၃၄ ပေ)၁၆၂၄.၀၀	၁ ကန်	-	-	၁ ကန်
၅။	မဟာရံတံတိုင်း၏မြေထိန်းနံရံ(၁၀ ပေ ၁ ခန်း)	၇၂.၀၀	၂၀၀ ခန်း	၈	၁၉၂	(ဂ)	ရေကန်အတွင်းပတ်လမ်းနှင့် လက်ရန်းလုပ်ငန်း	၉၁၇.၀၀	၁ ခု	-	၁
၆။	မြန်မာ့တစ်ဖက်လှ ခြံစည်းရိုး ၂၇ ပေခန်း	၃၁.၀၀	၄၅၅ ခန်း	၅၀	၄၀၅	(ဃ)	ရေကန်အပြင်ပတ်လမ်းဘေးလှေကား	၁၀၀၈.၀၀	၁ ခု	-	၁
၇။	မဟာရံတံတိုင်းရှိ ထောင့်တိုင်(စကျင်မြန်မာမှုပါ)	၁၅.၀၀	၅၀ တိုင်	၃၆	၁၄	(င)	စင်းနှင့်လက်ရန်းလုပ်ငန်း	၇၀၃.၀၀	၇၄ တိုင်	-	၇၄ တိုင်
၈။	လမ်းမီးတိုင်(၉ မီတာ) ၁ တိုင်လျှင်	၁၀.၀၀	၁၈၀ တိုင်	၁၂၂	၅၈	(စ)	ရေကန်ပတ်လမ်းမီးတိုင်များထွန်းညှိပေးခြင်း လုပ်ငန်း(၁ တိုင် ၉.၅ သိန်း)	၇၃၃.၀၀	၈၂ ခု	-	၈၂ ခု
၉။	မဟာရံတံတိုင်း စိန်တောင်စကျင်ကနုတ်ပန်း (စကျင်မြန်မာမှုပါ)	၇.၀၀	၆၅၂ ခု	၁၀၄	၅၄၈	၁၅။	ဆောင်းမြောင့်မြေထိန်းနံရံ(၁၂ ပေ x ၁၇၆ ပေ)	၁၉၃.၀၀	၈၂ ခု	-	၈၂ ခု
၁၀။	စကျင်ကျောက်ပြား ၁ ကျင်းနှုန်း	၄.၇၀	၂၁၁၉.၅၃ ကျင်း	၃၈	၂၀၈၁.၅၃ ကျင်း						
၁၁။	မဟာရံတံတိုင်း၏(အင်္ဂတေမြန်မာမှု)	၄.၁၀	၂၁၈.၁၄ ကျင်း	၁၈	၂၀၀.၁၄ ကျင်း						
၁၂။	ကွန်ကရစ် ၈ လက်မထုခင်းခြင်း	၃.၆၀	၅၉၁၀.၆၆ ကျင်း	၁၅	၅၈၉၅.၆၆ ကျင်း						

၃။ မာရဝိဇယပုဒ္ဒရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး၏ မဟာရံအတွင်း တည်ဆောက်လှူဒါန်းမည့် သာသနိကအဆောက်အဦများအတွက် ကြိုတင်လျာထားစာရင်းပေးသွင်းလှူဒါန်းထားကြသည့် ဘုရားဒါယကာ၊ ဒါယိကာမများအနေဖြင့် မိမိတို့ရည်စူးလှူဒါန်းထားသည့် အလှူငွေများအားလည်းကောင်း၊ အထက်ပါတည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများအတွက် အလှူငွေများထည့်ဝင် လှူဒါန်းလိုသည့် ဘုရားဒါယကာ၊ ဒါယိကာမများသည်လည်းကောင်း၊ အင်းဝဘဏ်ငွေစာရင်းအမှတ်၊ ၁၀၀၀၁၀၀၀၁၃၃၅၆၁၇၊ မြဝတီဘဏ်ငွေစာရင်းအမှတ်၊ ၁၀၀၀၁၀၀၀၁၇၆၆၆၊ ကမ္ဘောဇဘဏ်ငွေစာရင်းအမှတ်၊ ၀၃၄၃၀၂၀၁၇၀၀၂၈၇၀၀၀ တို့သို့ ငွေသားဖြင့်ဖြစ်စေ၊ Account Transfer ဖြင့်ဖြစ်စေ ဦးစွာဆက်သွယ်ပေးသွင်းလှူဒါန်းနိုင်ပြီဖြစ်ပါကြောင်းနှင့် အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက အောက်ပါဖုန်းနံပါတ်များတွင် စုံစမ်းနိုင်ပါကြောင်း နိဗ္ဗာန်အကျိုးမျှော်၍ အသိပေးနှိုးဆော်အပ်ပါသည်-

- (က) ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီးအောင်ကျော်ဇော ၀၉-၆၅၀၁၉၉၉၉၆၊ ၀၃၆-၃၁၀၀၅
- (ခ) ဒေါ်အေးအေးကြည် ၀၉-၄၂၉၇၂၂၅၄၈၊ ၀၉-၂၅၅၈၂၅၂၁၆

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဦးတည်ချက် ၉ ရပ်

၁။ နိုင်ငံရေး

- (က) စစ်မှန်၍စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ကို တရားမျှတမှုအပြည့်ကျင့်သုံးပြီး ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက်နိုင်ရေး
- (ခ) တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ်(NCA)ပါအတိုင်း အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး
- (ဂ) လွတ်လပ်၍တက်ကြွပြီး ဘက်မလိုက်သော နိုင်ငံခြားရေးမူဝါဒကို ကျင့်သုံးပြီး နိုင်ငံများအကြား ငြိမ်းချမ်းစွာ အတူယှဉ်တွဲနေထိုင်ရေး “မူ” ကို ဆက်လက်လိုက်နာကျင့်သုံးရေး

၂။ စီးပွားရေး

- (က) စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးကိုအခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်မှုကို ခေတ်မီနည်းစနစ်များဖြင့် ပိုမို ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားစီးပွားရေးကဏ္ဍများကိုလည်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် အောင် တည်ဆောက်ရေး
- (ခ) ဈေးကွက်စီးပွားရေးစနစ် တည်ငြိမ်အောင်ဖော်ဆောင်ပြီး နိုင်ငံတကာရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများကို ဖိတ်ခေါ်၍ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံး၏ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး
- (ဂ) ပြည်တွင်းစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို အားပေးကူညီပြီး နိုင်ငံတော်၏ ထုတ်ကုန်များစွာ ထုတ်လုပ် နိုင်သည့် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ဆောင်ရွက်ဖော်ဆောင်ရေး

၃။ လူမှုရေး

- (က) စစ်မှန်သောမျိုးချစ်စိတ်ဓာတ်ဖြစ်သည့် ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်ရှင်သန်ထက်မြက်ရေး
- (ခ) တိုင်းရင်းသားလူမျိုးအပေါင်းတို့၏ ဓလေ့ထုံးတမ်း အစဉ်အလာများကို လေးစားလိုက်နာပြီး အမျိုးသားယဉ်ကျေးမှု စရိုက်လက္ခဏာများ မပျောက်ပျက်အောင် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေး
- (ဂ) တစ်မျိုးသားလုံး ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ပညာရည်မြင့်မားရေး

ဒီမိုကရေစီဖော်ဆောင်ရာတွင် နိုင်ငံတော်အတွက် အရေးအကြီးဆုံး သောလုပ်ငန်းသည် ပြည်ထောင်စုမပြိုကွဲရေး၊ တိုင်းရင်းသားစည်းလုံး ညီညွတ်မှုမပြိုကွဲရေး၊ အချုပ်အခြာအာဏာ တည်တံ့ခိုင်မြဲရေးဟူသည့် ဒို့တာဝန်အရေးသုံးပါးပဲ ဖြစ်ပါသည်။ ဒို့တာဝန်အရေးသုံးပါးကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေးသည် တပ်မတော်၏ အဓိကတာဝန်ဖြစ်သည့် အတွက် နိုင်ငံတော်၏ တာဝန်အရပ်ရပ်ကို တပ်မတော်အား လွှဲပြောင်း ပေးထားပြီး ဖြစ်ပါသည်။ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးကလည်း ဒီမိုကရေစီကို အောင်မြင်စွာ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်နိုင်ရေး အတွက် ဒို့တာဝန်အရေးသုံးပါးကို လက်ကိုင်ထားပြီး တပ်မတော်နှင့် အတူ ဝိုင်းဝန်းပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်သွားကြရန် အလေးအနက်တိုက်တွန်း လိုပါသည်။

(နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မဟာသရေစည်သူ မင်းအောင်လှိုင်၏ ၂၀၂၁ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၂ ရက်နေ့တွင် ကျရောက်သော (၇၄)နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့အခမ်းအနားသို့ ပေးပို့သည့် သဝဏ်လွှာမှ ကောက်နုတ်ချက်)

၁၂-၂-၂၀၂၁

CDM ဝန်ထမ်းများ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများနှင့် လူငယ်လူရွယ် များအနေဖြင့် ကြိုဆိုရေးစခန်းများ၊ နီးစပ်ရာ လုံခြုံရေးစခန်းများအပြင် နီးစပ်ရာမြို့နယ်များရှိ မြို့နယ်ကြက်ခြေနီအသင်း၊ မြို့နယ်မိခင်နှင့် ကလေးစောင့်ရှောက်ရေးအသင်း၊ မြို့နယ်အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့၊ မြို့နယ်လူမှုဝန်ထမ်းရုံးနှင့် လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည် နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာနမှ တရားဝင်အသိအမှတ်ပြုထားသည့် လူမှု ကယ်ဆယ်ရေး အသင်းအဖွဲ့အသီးသီးသို့လည်း ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်နိုင်

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၈
နယ်စပ်ဒေသအသီးသီးနှင့် အချို့သော တိုင်းရင်းသားလက်နက် ကိုင်အဖွဲ့များအတွင်းသို့ ရောက်ရှိနေသည့် CDM ဝန်ထမ်းများ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများနှင့် လူငယ်လူရွယ်များအား နယ်စပ် ကြိုဆိုရေးစခန်းအသီးသီးနှင့် နီးစပ်ရာ တပ်မတော်၊ မြန်မာနိုင်ငံ ရဲတပ်ဖွဲ့စခန်းအသီးသီးသို့ဆက်သွယ်၍ ဥပဒေဘောင်အတွင်း ပြန်လည် ဝင်ရောက်နိုင်ကြောင်းနှင့် ယင်းသို့ သတင်းပို့ဆက်သွယ်သူ များကို သတ်မှတ်စည်းကမ်း ချက်များနှင့်အညီ နေ့စဉ်ပြည်သူ့ဘဝ တွင် အေးချမ်းစွာနေထိုင်နိုင်ရေး အာမခံချက်ပေးသွားမည်ဖြစ် ကြောင်း နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ သတင်းထုတ်ပြန်ရေး အဖွဲ့က အသိပေးထုတ်ပြန်ထားရှိပြီးဖြစ်ပါသည်။
စာမျက်နှာ ၁၅ ကော်လံ ၁ သို့ *

ကယက်ကြိုးပြင်ကာကွယ်တော သတ်မှတ်



ကယက်ကြိုးပြင်ကာကွယ်တော၏ သဘာဝရှုခင်းကို တွေ့ရစဉ်။

ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာ နိုင်ငံတော်အစိုးရသယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်း ရေးဝန်ကြီးဌာနသည် ၂၀၁၈ ခုနှစ် တွင်ပြဋ္ဌာန်းထားသည့် သစ်တော ဥပဒေ ပုဒ်မ(၆)၊ ပုဒ်မ ၃(c)အရ အပ်နှင်းထားသော အခွင့်အာဏာ များကို ကျင့်သုံး၍ ချင်းပြည်နယ် မတူဝီခရိုင် ပလက်ဝမြို့နယ် အတွင်း ကျရောက်နေသည့် ဧရိယာအကျယ်အဝန်း ၄၉၈၈ ဧကရှိသော နယ်မြေကို “ကယက် ကြိုးပြင် ကာကွယ်တော” အဖြစ် အမိန့်ကြော်ငြာစာ အမှတ် (၁၁၉/၂၀၂၂) အရ ၁၃၈၄ခုနှစ်၊ ဝါခေါင်လဆန်း ၁၂ ရက် (၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ ၈ ရက်) မှစ၍ သတ်မှတ်ကြောင်း ကြေညာ လိုက်သည်။
စာမျက်နှာ ၁၁ ကော်လံ ၁ သို့ *

အောင်ပွဲရမြန်မာမသန်စွမ်းအားကစားအဖွဲ့အား သောင်းသောင်းဖြဖြကြိုဆို ရွှေတံဆိပ် ၁၄ ခု၊ ငွေတံဆိပ် ၁၂ ခု၊ ကြေးတံဆိပ် ၁၇ ခု ရရှိ



ရန်ကုန် ဩဂုတ် ၈
အင်ဒိုနီးရှားသမ္မတနိုင်ငံ ဆိုလိုမြို့၌ ဇူလိုင် ၃၀ ရက်မှ ဩဂုတ် ၆ ရက်အထိ ကျင်းပခဲ့သည့် (၁၁) ကြိမ်မြောက် အာဆီယံမသန်စွမ်းသူများ အားကစား ပြိုင်ပွဲတွင် ရွှေတံဆိပ် ၁၄ ခု၊ ငွေတံဆိပ် ၁၂ ခု၊ ကြေး တံဆိပ် ၁၇ ခု၊ နိုင်ငံအလိုက် အဆင့်(၆) ရရှိခဲ့သည့် မြန်မာနိုင်ငံကိုယ်စားပြု အောင်ပွဲရ မြန်မာနိုင်ငံ မသန်စွမ်းသူများ အားကစားအဖွဲ့သည် ယနေ့ နံနက် ၅ နာရီခွဲက မြန်မာအမျိုးသားလေကြောင်းလိုင်း စင်းလုံးငှားလေယာဉ်ဖြင့် ရန်ကုန်အပြည်ပြည် ဆိုင်ရာလေဆိပ်သို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိသည်။
စာမျက်နှာ ၁၁ ကော်လံ ၅ သို့ □

ယနေ့ ဖတ်စရာ
အာဆီယံအနေဖြင့် ဒေသတွင်းငြိမ်းချမ်း ရေး၊ တည်ငြိမ်ရေးနှင့် ရေရှည်ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးအတွက် စည်းလုံးညီညွတ်စွာ ရပ်တည်ရန် လိုအပ်ဟု ကမ္ဘောဒီးယား ဝန်ကြီးချုပ် ပြောကြား
စာမျက်နှာ / ၁၃
မြန်မာ ယူ-၁၆ အသင်း ကမ္ဘောဒီးယားကို အနိုင်ယူပြီး ဆီမီးဖိုင်နယ်တက်ရောက်
စာမျက်နှာ / ၂၀